
            

        Rada Powiatu 

w Żninie 
 

__________________________________________________________________ 

ul. Potockiego 1, 88-400 Żnin, tel. (052) 30-31-100, fax (052) 30-31-302 

 

 

 

 

 

Protokół nr III/24 

III sesji Rady Powiatu w Żninie 

z dnia 12 września 2024 roku, 

godz. 900 

 

BRZ.0002….2024 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dzień dobry państwu. 

Otwieram obrady III sesji Rady Powiatu w Żninie, która się odbywa 12 września 2024 

roku. Witam serdecznie przybyłych panie i panów radnych, witam pana starostę, witam 

pana wicestarostę, witam panią skarbnik, witam panią sekretarz, witam kierownika biura 

rady i zarządu, jak również pozostałych pracowników starostwa. Szanowni państwo - 

zarówno na drzwiach wejściowych, jak i w systemie rada - macie państwo klauzulę 

informacyjną, która dotyczy obrad transmisji. W związku z tym witam również w sposób 

szczególny wszystkich naszych gości, którzy obserwują nas online”. 

 

Pkt 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „drodzy państwo, 

stwierdzam w drugim punkcie prawomocność obrad. Na podstawie listy obecności, na 

ogólną liczbę radnych 19 osób obecnych jest 100% - 19 osób. W związku z tym obrady 
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rady zapadają w obecności 100% składu rady powiatu. W związku z powyższym  rada jest 

prawomocna do podejmowania uchwał”. 

Lista obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

 

Pkt 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „przedstawiam porządek 

obrad. W tym momencie - szanowni państwo - naszymi gośćmi są: pan Bogdan Makowski - 

pan prezes, dotychczasowy prezes, jak i nowy prezes pan Grzegorz Rutkowski - Prezes 

Zarządu Oddziału Powiatowego Związku OSP RP w Żninie. Szanowna rado, będę bardzo 

państwa prosiła o to, ażeby w porządku obrad po informacji "Sprawozdanie Zarządu Powiatu 

z działalności między sesjami Rady", rada wyraziła zgodę na wprowadzenie punktu  u 

państwa 15 i 16 jako zmiany. Proszę o zrozumienie, ponieważ pan Bogdan Makowski musi 

nas wcześniej opuścić. Witamy państwa i bardzo proszę radę o wyrażenie zgody. Państwo już 

macie porządek obrad. Dziękuję. Porządku nie głosujemy, ale proszę radę o zatwierdzenie. 

Mamy na to zgodę. Przedstawiam porządek obrad: "Otwarcie sesji" - co nastąpiło. 

"Stwierdzenie prawomocności obrad" - punkt drugi, oczywiście nastąpiło. "Przedstawienie 

porządku obrad" - jest już punkt trzeci. Punkt czwarty: "Przyjęcie protokołu z poprzedniej 

sesji. "Sprawozdanie Zarządu Powiatu z  działalności między sesjami Rady, w tym z 

wykonania uchwał Rady”. Punkt szósty: "Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Żninie o stanie bezpieczeństwa Powiatu Żnińskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za rok 2023". Punkt 7: "Informacja Prezesa Zarządu Powiatowego o 

działalności związku Ochotniczych Straży Pożarnych w Powiecie Żnińskim". Punkt 8: 

"Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego 

na rok 2024". Punkt 9: "Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu  Żnińskiego". Punkt 10: "Podjęcie uchwały w 

sprawie odwołania Skarbnika Powiatu". Punkt 11: "Podjęcie uchwały w sprawie powołania 

Skarbnika Powiatu". Punkt 12: "Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

Korekcyjno-Edukacyjnego dla Osób Stosujących Przemoc Domową na lata 2024-2030". 

Punkt 13: "Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030". 

Punkt 14: "Podjęcie uchwały w sprawie nadania Pani Zofii Kozłowskiej tytułu "Zasłużony  

dla Powiatu Żnińskiego". Punkt 15: "Podjęcie uchwały w sprawie nadania Panu Jackowi 

Pietraszko tytułu "Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego". Punkt 16: "Roczne sprawozdanie 
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Komendanta Powiatowego Policji w Żninie o swojej działalności, a także informacja o  stanie 

porządku i bezpieczeństwa  publicznego na terenie Powiatu Żnińskiego w 2023 roku". Punkt 

17: "Roczne Sprawozdania Kierowników Nadzorów Wodnych Wód Polskich z działań 

podejmowanych z zakresu gospodarki wodnej na terenie Powiatu Żnińskiego". Punkt 18: 

"Informacja Przewodniczącego Rady i Starosty Żnińskiego o złożonych oświadczeniach 

majątkowych". Punkt 19: "Wnioski i oświadczenia radnych". Punkt 20: "Zakończenie sesji". 

Porządek obrad II sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, 

przechodzę do punktu 4: "Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji". Protokół z II sesji z dnia 

26 czerwca 2024 przeczytałam i podpisałam. Wiernie on odzwierciedla przebieg posiedzenia i 

został wyłożony do publicznego wglądu na 7 dni przed sesją. Szanowna rado, panie i panowie 

radni, proszę o głosowanie: „Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję państwu bardzo. 

19 za. Uchwała przeszła. „Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji”. 

Protokół z II sesji Rady Powiatu w Żninie został przyjęty bez czytania. 

 

Pkt 5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami 

Rady, w tym z wykonania uchwał Rady. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „drodzy państwo, punkt 5: 

"Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami Rady, w tym  z wykonania uchwał 

Rady". Bardzo proszę, pan starosta. Po zabraniu głosu pana starosty ewentualne zapytanie. Panie 

starosto, bardzo proszę”. 

 Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, na ostatniej sesji rady powiatu, która odbyła się 26 czerwca zostało podjętych 10 

uchwał. Wszystkie te  uchwały zostały przekazane do organów nadzoru Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, opublikowane i przekazane do jednostek, które są zobowiązane do ich 

wykonania. Jeżeli chodzi o sprawozdanie z działalności zarządu - macie państwo pisemną wersję 

tego sprawozdania, więc ja zwrócę uwagę tylko na niektóre istotne elementy. Z okresu 

sprawozdawczego pierwsze posiedzenie zarządu odbyło się 26 czerwca tego roku i na tym 

posiedzeniu między innymi podejmowaliśmy uchwałę o numerze  13 w sprawie oddania w 

użyczenie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Żnińskiego na rzecz Pałuckiego Centrum 

Zdrowia. Jak państwo pewnie  pamiętacie z poprzednich sesji, tam były pewne korowody 

związane z tymi pomieszczeniami na tomograf komputerowy - sprawa jest definitywnie 

zakończona. Ten tomograf, który był przez poprzednią firmę, która wykonywała badania, został 

zdemontowany, pomieszczenia zostały odzyskane i całość majątku, czyli zorganizowaną całość, 

to co jest przy ulicy Szpitalnej, co obejmuje szpital, zostało przekazane w trwały zarząd 

Pałuckiemu Centrum Zdrowia na okres 5 lat i jest to przekazanie - podkreślam - nieodpłatne. 

Użyczenie, tak. Jest to użyczenie w formie nieodpłatnej. Kolejne posiedzenie zarządu z okresu 

sprawozdawczego było 9 lipca tego roku i na tym posiedzeniu uchwałą numer 15 upoważniono do 

reprezentowania Powiatu Żnińskiego w pracach Lokalnej Grupy Działania Pałuki - Wspólna 

Sprawa pana Artura Jakubowskiego, który jak państwo wiecie, jest aktualnie Kierownikiem 

Wydziału Promocji i Rozwoju Lokalnego w starostwie i zastąpił burmistrza, a wcześniej 

kierownika tego wydziału pana Łukasza Kwiatkowskiego. Kolejne posiedzenie zarządu 30 lipca. 

Powołano komisje egzaminacyjne do przeprowadzenia postępowań egzaminacyjnych na stopień 

nauczyciela mianowanego. W ustawowym terminie zgłosiło się sześć osób. Postępowania zostały 

przeprowadzone. Jedna osoba się wycofała, jedna nie przeszła postępowania kwalifikacyjnego, 4 

osoby uzyskały tytuł nauczyciela mianowanego. Uchwałą numer 19 na tym posiedzeniu zarządu 
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zaopiniowano Program Ochrony Środowiska dla Gminy Janowiec Wielkopolski na lata '24-'27 i 

zwracam na to uwagę, że umieściliśmy tam dodatkową  klauzulę jak aktualnie wygląda sprawa z 

wywiezieniem odpadów, o których na tej sali była wielokrotnie mowa i przypomnę tylko 

państwu, że myśmy w stosownym terminie tak jak ministerstwo sobie życzyło, złożyli stosowny 

wniosek. Łącznie z załącznikami ten wniosek liczy 200 stron. Odpowiedzi do tej pory nie 

otrzymaliśmy z ministerstwa. Trzykrotnie pisaliśmy do ministerstwa, żeby no udzielili nam jakiś 

informacji, co się w tym temacie dzieje. Mamy tylko informację od pani poseł Magdaleny Łośko, 

że muszą nastąpić zmiany ustawowe - jeżeli chodzi  o realizację tego programu, ale taka 

pozytywna wiadomość no ustna, bo na piśmie tego nie mamy - że jesteśmy zaplanowani do 

programu pilotażowego. 17 jednostek z terenu Polski ma otrzymać dofinansowanie 100% na 

wywiezienie tych odpadów, no i miejmy nadzieję, że wreszcie ten temat po wielu latach się 

skończy. Jeżeli to się oczywiście pozytywnie zakończy. Zwróćcie państwo uwagę - a gdybyśmy 

wydali własne pieniądze, to pewnie by była mowa, kto pozwolił na wydanie własnych pieniędzy i 

tak by się dopiero wtedy zaczęło, ale poczekajmy niech się ta  sprawa definitywnie zakończy, bo 

temat jest trudny. Jak państwo pewnie media śledzicie, nieopodal stąd w sąsiednim powiecie jest 

wysypisko odpadów, którego neutralizacja szacowana jest na 4 do 4,5 miliarda zł. To jest taka 

skala problemu. Także nasze odpady, nie lekceważąc sprawy i problemu, to mały pikuś przy tej 

pryzmie odpadów, jaka jest w sąsiednim powiecie, ale żadne to pocieszenie. Kolejne z okresu 

sprawozdawczego posiedzenie zarządu 19 sierpnia. Na tym posiedzeniu między innymi 

upoważniono Dyrektora Zespołu Szkół Technicznych do zawarcia dwóch umów użyczenia. Jedną 

dla Stowarzyszenia "Browarowa - Większy Format" i drugie dla Niepublicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej z przeznaczeniem na gabinet medyczny. Powołano również komisję w celu 

przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na system podnoszony 

bezpieczeństwo informacji w starostwie i naszych jednostkach organizacyjnych. To jest ten 

projekt, na który otrzymaliśmy kilkaset tysięcy dofinansowania, komisja jest wymieniony, skład 

komisji wymieniony jest w materiałach na dzisiejszą sesję i na posiedzeniu  28 sierpnia tego roku 

podjęto uchwałę o numerze 26 w sprawie określenia podstawowych wskaźników przyjmowanych 

do opracowania budżetu na rok '25. No powiem państwu w dużym skrócie, że przyjęto wskaźnik 

wzrostu cen towarów i usług  taki jak w budżecie państwa, czyli 4,1 %. Jak to będzie z budżetem 

na przyszły rok, to na dzień dzisiejszy trudno powiedzieć, bo jeżeli państwo śledzicie media na 

przedostatnim chyba posiedzeniu rządu został przyjęty projekt  ustawy. Czy on na to posiedzenie, 

które trwa aktualnie, wczoraj się rozpoczęło, dziś, jutro, czy będzie ten projekt procedowany, to 

nie wiem. Natomiast z mediów pewnie się coś tam dowiemy. Jest zmiana filozofii finansowania 

samorządu terytorialnego. Nie będzie to udział w podatku dochodowym od osób  fizycznych i 

prawnych, bo jak wiecie państwo do tej pory było w PIT-ie udział 10,25, w CIT-ie 1,4. Teraz 
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zmienia się cała filozofia. Będzie finansowanie jednostek samorządu terytorialnego w oparciu o 

dochody na  terenie jednostki samorządu terytorialnego, bo zwróćcie państwo uwagę, ten procent 

- o którym przed chwilą mówiłem - był na tym samym poziomie przez kilkadziesiąt lat. Z tego, co 

pamiętam chyba od samego początku powstania powiatu nie został zmieniany. Natomiast 

zmieniała się stopa podatkowa, bo była 19%, 18, 17, teraz 12. Więc siłą rzeczy samorządy 

dostawały mniej  pieniędzy. Filozofia i intencja jest tego przedsięwzięcia na pewno dobra. Tylko 

problem polega na tym, że my mamy  przygotowywać projekty budżetu i złożyć je do 15 

listopada, a ustawy w tym temacie nie ma. Dziękuję bardzo. A no i na ostatnim posiedzeniu 

zarządu omówiliśmy materiały na dzisiejszą sesję. Dziękuję bardzo”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. Czy 

są jakieś pytania? Bardzo proszę. Nie widzę. Dziękuję bardzo”. 

 

Pkt 6. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej w Żninie o stanie bezpieczeństwa Powiatu Żnińskiego w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej za 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo punkt 

kolejny: "Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Żninie o 

stanie bezpieczeństwa Powiatu Żnińskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 

2023". W związku z tym zapraszam do stołu pana Bogdana Makowskiego - prezesa oraz pana 

Grzegorza Rutkowskiego - też prezesa nowego. Zapraszam. I zapraszam też pana Pawła 

Filipiaka. Punkt szósty. Zasiądźcie państwo. Zaczyna pan Filipiak. Tak zaprosiłam już  

panów, żebyście państwo: pan Rutkowski i pan Makowski, żebyście już byli państwo do 

kolejnego punktu, a punkt 6 dotyczy pana starszego brygadiera pana Pawła Filipiaka - 

komendanta. Panie starosto”.  

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo. Chciałem państwa poinformować o tym, że jest nowy komendant powiatowy 

państwowej straży pożarnej. To już pewnie wiecie. Pan Paweł Filipiak, który zajął miejsce do 

złożenia sprawozdania, przejął swoje obowiązki po obecnym tutaj Grzegorzu Rutkowskim - 

prawie 20-letnim Komendancie Powiatowym Państwowej Straży Pożarnej w Żninie. 

Przedwczoraj 10 września tego roku odbył się zjazd nadzwyczajny Związku Ochotniczych 

Straży Pożarnych w Żninie. Odbyło się również  posiedzenie zarządu Związku Ochotniczych 

Straży Pożarnych i na tym posiedzeniu przedwczoraj pan dawny komendant Grzegorz 

Rutkowski został wybrany  prezesem Zarządu Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych 

Straży Pożarnych i jak państwo widzicie, Grzesiu przyszedł w innym mundurze. Tak nie 



 7 

możemy się przyzwyczaić, ale powiem, bo może Grzesiu o tym powie. On ma prawo 

oczywiście chodzić w mundurze państwowej straży pożarnej, w mundurze starszego 

brygadiera, bo takiego stopnia się dosłużył, natomiast w związku z tym, że został wybrany 

prezesem, w mojej ocenie jest to bardzo dobre rozwiązanie. Grzegorz przez wiele lat był 

wiceprezesem Zarządu Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych i te 

wszystkie turnieje, konkursy różne sprawy dotyczące OSP bezpośrednio prowadził, także 

myślę, że wybór nastąpił bardzo dobry i pani przewodnicząca, mam taką prośbę żebyśmy nim 

przystąpimy do sprawozdania może wręczyli, po pierwsze podziękowania ustępującemu 

prezesowi zarządu oddziału powiatowego panu druhowi, bo różnie możemy mówić. 

Bogdanowi Makowskiemu ja tak osobiście chciałem podziękować za 10 lat służby, bo to była 

służba na stanowisku prezesa zarządu oddziału powiatowego. Nie ukrywajmy, Bogdan, myślę 

też coś na ten temat powie. Z czynnego uczestniczenia w działaniach ratowniczych, bo też 

czasami w ograniczonym w sensie zabezpieczenia tych jednostek uczestniczył, ale przede 

wszystkim bardzo dobrze prowadził zarząd oddziału powiatowego i myślę Bogdan, że 

zdrówko Ci się naddało, pozwoliliśmy sobie ciebie zaprosić dzisiaj tutaj na to spotkanie, 

naprawdę podziękowania ci się należą. Z panią przewodniczącą wręczymy, może i z byłą 

przewodniczącą, bo Bogdan bardzo z sentymentem zawsze wspomina współpracę z byłą 

przewodnicząca, okolicznościowy grawerton, a nowemu prezesowi na razie list gratulacyjny”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie i panowie radni w 

imieniu całej rady powiatu, zapraszam członka zarządu panią Józefę Błajet”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk, Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra 

Nowakowska oraz Członek Zarządu Powiatu Józefa Błajet wręczyli grawerton oraz list 

gratulacyjny panu Bogdanowi Makowskiemu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie i panowie radni, 

poproszę o informację Komendanta  Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej, starszego 

brygadiera pana Pawła Filipiaka. Bardzo przepraszam, przepraszam panie Bogdanie. Bardzo 

proszę, prosił pan o zabranie głosu”. 

Pan Bogdan Makowski – „dziękuję państwu, pozwolicie, że będę siedział i to tylko i 

wyłącznie z tego względu, że mikrofon tak lepiej pasuje. Ja już mówiłem, chciałem 

serdecznie podziękować za współpracę z radą powiatu, z byłą panią przewodniczącą i ze 

starostą, który, no powiedzmy, że też jest strażakiem i czuje tego naszego ducha. Chcę 

powiedzieć, że praca na stanowisku prezesa przyniosła mi wiele satysfakcji i to chyba jest 

najważniejsze, że właśnie satysfakcja z tego była. Chcę powiedzieć, że dzięki radzie i 

pieniążkom, które otrzymywaliśmy szczególnie dbaliśmy  o młodzież, o ten przyszły narybek 
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do straży pożarnej i między innymi takie dwa punkty które się wybijały w naszej pracy to był 

turniej ogólnopolskiej wiedzy pożarniczej i turniej plastyczny. I chcę powiedzieć, że w 

jednym, jak i drugim turnieju młodzież z naszego powiatu odnosiła duże sukcesy, bo 

dostawali się do eliminacji krajowych, a dwóch czy trzech uczestników, już teraz 

przepraszam, nie pamiętam, to ten konkurs wygrały na szczeblu krajowym, więc tutaj też 

podziękowania dla osób, które przygotowywały tą młodzież. No i konkurs plastyczny, także 

prace młodzieży, seniorów z naszego powiatu trafiały na szczebel wojewódzki i 

ogólnokrajowy. Prace seniorów były nawet na wystawie międzynarodowej, także sukcesów 

trochę było i muszę powiedzieć, że to właśnie dzięki radzie powiatu, że mieliśmy środki na 

to, żeby tą młodzież też nagrodzić i zachęcić do tego żeby się zapoznawała z przepisami  

przeciwpożarowymi i z wiedzą pożarniczą. Chcę też, bo już siedzi obok mnie komendant 

powiatowy państwowej straży pożarnej były i obecny. Współpraca związku ochotniczych 

straży pożarnych z komendą powiatową także układała nam się bardzo dobrze, mieliśmy te 

same plany, wykonywaliśmy razem wspólnie zadania. Nie wszędzie na terenie wszystkich 

powiatów takie możliwości istnieją, czasami są rozbieżności między ochotnikami a 

zawodowcami. U nas tego nie było. Była zgoda i myślę, że kto jak kto, ale tutaj Grzegorz 

Rutkowski te wszystkie zadania, które myśmy robili do tej pory - bo powiem, że powiat 

żniński na tle województwa wyróżniał się - to, że robiliśmy także działania, które 

scementowały jakby ochotnicze straże pożarne poprzez zawody sportowo-pożarnicze, 

konkursy wędkarskie, strzeleckie. Ostatnio u nas nawet był turniej wojewódzki. W ubiegłym 

roku był turniej krajowy „Młodzież Zapobiega Pożarom”. Jest to też wyróżnienie jakoś dla 

naszego powiatu, że w tym zakresie dobrze działamy. I te wszystkie zadania właśnie, były 

możliwe między innymi dzięki środkom z rady  powiatu i myślę, że część tych środków 

właśnie nadal dla zarządu powiatowego będzie jakby kierowana po to, żeby właśnie utrzymać 

te działania, które do tej pory działaliśmy. Jeszcze raz serdecznie dziękuję. Ja niestety muszę 

opuścić to, dlatego taka zmiana w regulaminie, ale mam umówioną wizytę lekarską i muszę o 

odpowiedniej godzinie być w Bydgoszczy. Także jeszcze raz serdecznie dziękuję za to, że 

państwo jakoś doceniliście tą pracę, którą do tej pory wykonywałem. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „panie  prezesie 

dziękujemy za takie piękne podsumowanie i za to szczególnie, że pan powiedział, że 

sprawiała panu ta  praca satysfakcję. Życzymy zdrowia i wszystkiego dobrego.  

Pan Bogdan Makowski – „dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo proszę punkt 6. 

Komendant, pan starszy brygadier Paweł Filipiak, proszę o przekazanie informacji”. 
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 St. bryg. Paweł Filipiak Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w 

Żninie– „szanowna pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni panie, panowie, 

starostowie, postaram się tutaj krótko i syntetycznie przekazać co działo się w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej na terenie powiatu żnińskiego za okres 2023 roku. Rok 2023 

zakończyliśmy liczbą interwencji - 1374 zdarzenia, które się tutaj na naszym terenie powiatu 

żnińskiego zadziały i to jest spadek wartości interwencji podejmowanych czy przez 

ochotniczą, czy państwową straż pożarną blisko o 25% w stosunku do roku 2022, gdzie na 

sumę ogólną 1374 zdarzeń: pożarów mieliśmy 180, miejscowych zagrożeń 1099 i alarmów 

fałszywych było 95. Tutaj praktycznie co roku powtarza się ta sama sytuacja, że zmniejsza 

nam się liczba pożarów. Ta wartość systematycznie spada, ale za to przybywa nam 

zdecydowanie więcej i tak zwanych miejscowych zagrożeń, czyli praktycznie wszystkie 

interwencje, które tutaj podejmujemy niepożarowe, one co roku nam po prostu wzrastają. 

Przybywa tutaj nam też nowych tutaj obowiązków, nieraz nakładane są tutaj na nas nowe 

sprawy, pojawiają się  też nowe zagrożenia. W związku z tym ta liczba nieustannie wzrasta. 

Jeżeli chodzi o sam tutaj szkielet, jeżeli chodzi o ochronę przeciwpożarową, tutaj niezmiennie 

jest jedna jednostka ratowniczo-gaśnicza. Mamy 42 jednostki OSP na terenie powiatu, z tego 

10 jest w krajowym systemie ratowniczo-gaśniczym. Mamy jednostki typu S, których jest w 

sumie z jednostkami KSRG 29 i 13 jednostek, które nie posiadają samochodów. Jeżeli chodzi 

o rozbicie zdarzeń na  poszczególne gminy - to tutaj niezmiennie można powiedzieć rok w 

rok powtarza się ta sama sytuacja, że praktycznie dwie gminy z naszego powiatu zabierają 

połowę interwencji można by tak powiedzieć globalnych i tutaj są to niezmiennie dwie 

gminy: gmina Żnin i gmina Barcin. I tutaj na terenie gminy Żnin było 403, gmina Barcin - 

310, także to jest zdecydowanie ponad połowa interwencji, wszystkich interwencji, które 

żeśmy odnotowali na terenie powiatu żnińskiego. Rok spokojny, tych interwencji  takich 

bardzo poważnych nie było i można tutaj powiedzieć nawet żartobliwie, że największe tutaj 

ilości sił i środków, które my, że tak powiem kierujemy do działań są związane z 

zabezpieczeniami różnego rodzaju imprez sportowych, między innymi tutaj myślę, że już 

sławny Pałuki Tour, który już myślę, że już zadomowił się u nas na stałe i faktycznie każdy 

kojarzy, że pierwsza niedziela września to jest już czas, że ten wielki wyścig kolarski trzeba 

rozpocząć. Tutaj z takich większych zdarzeń to - jeżeli chodzi o pożary - to mieliśmy pożar 

budynku inwentarskiego w Mamliczu, gdzie zadysponowane było 20 zastępów i to można by 

było powiedzieć, że to są jedne z większych tutaj interwencji, które żeśmy podejmowali w 

2023 roku. Jeżeli chodzi  o funkcjonowanie komendy - też wróciliśmy nareszcie do czasu, że 

możemy już spokojnie kształcić kadry ochotniczych straży pożarnych. Wiemy doskonale 
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wszyscy, że w czasie covidowym - czyli jeszcze nie tak dawno – mieliśmy, że tak powiem, 

bardzo mocno utrudnione zadanie, żeby kształcić  ochotników. Było to zawieszone, ale całe 

szczęście to wszystko minęło i możemy teraz członków OSP szkolić i w 2023 roku 

zorganizowaliśmy kilka rodzajów szkoleń. Było to między innymi szkolenie podstawowe 

członków OSP. Rozpoczęło to szkolenie 56, zaliczyło 44, nie zostało dopuszczonych do 

egzaminu 8 osób. Tutaj ta absencja w naszej ocenie była no zbyt duża, żeby takich członków 

po prostu dopuścić. Nam zależy na tym, żeby te pierwsze szkolenie, które jest  najważniejsze, 

bo to są ludzie - to jak jest szkoła podstawowa, muszą nabrać pewnych już tutaj umiejętności 

tak, żeby skutecznie móc działać, a tych zagrożeń, zdarzeń przybywa, a nam zależy, żeby 

tutaj społeczeństwo było bezpieczne. Co nie znaczy, że jak ktoś się nie dostał w tym roku, to 

za rok nie może spróbować jeszcze raz i wiemy, że życie też przed tymi ludźmi stawia wiele 

wymagań i czasami te życie tak im pokrzyżuje plany, że nie mogą skutecznie brać udział w 

szkoleniu. Zorganizowaliśmy szkolenie z zakresu recertyfikacji z zakresu KPP, który jest 

bardzo ważnym szkoleniem. Widzimy, że straż pożarna ogólnie rzecz biorąc jest mocno 

angażowana do tego typu zdarzeń. Dlatego tu chciałem tak podać przykład, gdzie zastępy 

ochrony przeciwpożarowej w 2018 roku były do tak zwanych izolowanych zdarzeń 

ratownictwa medyczne i byli wzywani tylko 3 razy, to już rok 2023 - tych zdarzeń jest 45. Ja 

tutaj może  rozwinę, o co chodzi – te izolowane. To jest taka sytuacja, że zastępy, a dokładnie 

karetki nie są w stanie obsłużyć tego zdarzenia i my jesteśmy dysponowani jako pierwsi do 

tych zdarzeń. I my musimy te zdarzenia stricte medyczne, tutaj nie ma żadnego wyjątku, 

może być i poród, może to być ciężkie złamanie otwarte, udary i my musimy jako strażacy też 

takie interwencje podejmować. Dlatego jest ważne żeby również i w tym zakresie szkolić 

członków OSP My sami jako państwowa straż pożarna też intensywnie w tym zakresie się 

szkolimy. Cały czas wchodzą do nas dość duże dotacje szczególnie tutaj są kierowane bardzo 

duże pieniążki - jeżeli chodzi o rozwój OSP. I tutaj począwszy od  dotacji KRSG, które 

niezmienne od wiele lat są przyznawane, jest dotacja MSWiA, ale też pojawiło się jako 

nowum od jakiegoś czasu dofinansowanie do młodzieżowych drużyn pożarniczych. Wtedy to 

jest wiadome – to, co tutaj podkreślał prezes - że ktoś nareszcie zauważył, że bez tego 

młodego narybku ciężko będzie o jakąś świetlaną przyszłość, w związku z tym też pojawiają 

się i to w dość znacznej kwocie te pieniążki, żeby właśnie wspierać w tym zakresie właśnie 

tych najmłodszych w jednostkach OSP. Jeżeli chodzi o sprzęt, który został pozyskany, nowy 

sprzęt - to jeżeli chodzi o jednostki OSP, to trafiły dwa samochody do jednostki OSP 

Łabiszyn i do jednostki OSP Rogowo. Z tematów prewencyjnych - nasza służba niezmiennie 

wykonuje plan, kontroluje te wszystkie instytucje, obiekty, które wymagają tej kontroli. 



 11 

Działamy i kontrolujemy na bieżąco - jeżeli pojawiają się jakieś problemy, to staramy się na 

szybko to powiedzmy rozwiązać. Oczywiście nie wszystkie kontrole kończą się pozytywnie, 

są zawsze jakieś uwagi, ale powiem tak: rozsądny zarządca, administrator wie, jak temat 

zakończyć i myślę, że tutaj można podsumowując, że - jeżeli chodzi o tematy z zakresu 

prewencji - na razie to wszystko wygląda bardzo, bardzo dobrze. Ja  miałbym tyle, chyba że 

są jakieś pytania”? 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „czy są jakieś pytania 

wysoka rado? Bardzo proszę przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i 

Spraw Samorządowych pana Nikodema Dolatę o opinię”. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych 

Nikodem Dolata – „szanowni  państwo, w dniu 6 września odbyło się posiedzenie Komisji 

Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych i komisja jednogłośnie, pozytywnie  

zaopiniowała sprawozdanie Komendanta Powiatowego Straży Pożarnej. Bardzo dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo dziękujemy. Panie 

komendancie, bardzo proszę o przekazanie wszystkim pracownikom podziękowań za tą 

pracę, którą wykonujecie, za to, że wszyscy mieszkańcy powiatu żnińskiego czują się 

bezpiecznie,  że wyjeżdżacie i szczęśliwie wracacie do domu i życzymy powodzenia i 

sukcesów. Dziękuję bardzo panu komendantowi”. 

 

Pkt 7. Informacja Prezesa Zarządu Powiatowego o działalności 

Związku Ochotniczych Straży Pożarnych w Powiecie Żnińskim. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „przechodzę do punktu 

kolejnego. Informacja Prezesa Zarządu Powiatowego, punkt 7, o działalności Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych w Powiecie Żnińskim i tutaj bardzo proszę, pan prezes 

Grzegorz Rutkowski”. 

Grzegorz Rutkowski Prezes Zarządu Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych 

Straży Pożarnych RP w Żninie – „pani przewodnicząca, szanowna rado, panie starosto, ja w  

nowej roli. Przez kilkanaście lat w tym miejscu, na tej sesji siadałem jako komendant 

powiatowy. Trudno wycofać się z działalności w straży. Uważamy, że straż to jest styl życia, 

więc jeżeli kończy się ta praca zawodowa, to jest jeszcze duża możliwość działania 

społecznie. Ja w tych strukturach OSP działałem dawno, zanim zacząłem pracować w 

komendzie w Żninie, która powstała w '99 roku, to wcześniej ja też zamieszkiwałem w 

Szubinie i  działałem tej jednostce w Szubinie OSP bezpośrednio, a tutaj od kilkunastu lat też 

w zarządzie jako wiceprezes, więc dla mnie nie jest to nic nowego. Zresztą tak jak tutaj 



 12 

mówiono współpraca między  komendą a związkiem, z zarządem powiatowym związku 

układała się w sposób dobry, bezproblemowo, zresztą bardzo dobre rozwiązania, że też 

komendanci są członkami zarządu powiatowego, które były przez lata realizowane, no 

zobowiązują tych komendantów też do pewnych zachowań. Zresztą często komendanci - tak 

jak ja, czy obecny komendant - wcześniej działaliśmy w OSP, tak więc my to środowisko 

OSP znamy. Tutaj już o sprawach operacyjnych pan komendant powiedział, ja kilka spraw 

jeszcze związanych z działalnością OSP. Tak jak tutaj państwu przekazałem my jesteśmy taką 

formacją, która mając 42 jednostki OSP stanowi istotne wsparcie przede wszystkim ilości 

osób i sprzętu do działań. Być może inny sposób szkolenia, jednak strażacy to są 

wolontariusze niezawodowi, jak państwowa straż pożarna, ale też swój system szkolenia 

odpowiedni i też często bardzo profesjonalni, ale też bardzo dużym atutem jest ilość sprzętu, 

którym dysponują OSP i ilość osób, i tak jak tutaj przytoczyłem w tym sprawozdaniu, mamy 

około 1300 członków czynnych, kilkuset wspierających i honorowych, z czego 573 to są 

osoby uprawnione do prowadzenia  działań, czyli spełniają wszelkie wymogi związane z 

odpowiednim przeszkoleniem, stanem zdrowia, wiekiem, są ubezpieczone i wśród tych 570 

strażaków jest 65 kobiet. Ta tendencja wśród kobiet w ciągu kilku lat czy kilkunastu lat jest 

rosnąca, bo widzimy też, że każdego roku na szkoleniach, które szkolenia podstawowe, o 

których była wcześniej mowa, one odbywają się cyklicznie co roku, zaburzenia były w 

kwestii covidowej, to widzimy sporą grupę kobiet, więc te kobiety i są bardzo też bardzo 

często aktywne. Są też, zdarza się, że są na czele tych jednostek, że są naczelnikami w tych 

jednostkach, czyli tymi dowódcami takimi operacyjnymi, rzecz bywa, że w niektórych latach 

w danych jednostkach, dużych jednostkach najwięcej interwencji potrafiła mieć kobieta, więc 

te kobiety są bardzo też widoczne. Cieszymy się, że jest ich coraz więcej i bardzo dobrze to 

naszej organizacji wróży. Na ochronę przeciwpożarową w roku ubiegłym gminy wydały 

ponad 3,5 miliona złotych, z czego milion to były dotacje to znaczy dopłacenie do 

samochodów, na które były wcześniej dotacje, te dwa samochody dla jednostki w Łabiszynie 

i  w Rogowie. Czy to jest dużo czy mało, no pewnie można byłoby więcej, natomiast no 

pozwala to na funkcjonowanie. Pozwala to na funkcjonowanie tego systemu, na utrzymanie, 

sprzęt jest coraz lepszy też w OSP, ale ten sprzęt też wymaga utrzymania. Utrzymanie, zakup 

sprzętu z dotacją to jest jedno, natomiast utrzymywanie tego sprzętu, przeglądy tego  

specjalistycznego sprzętu, chociażby zestawów hydraulicznych, które wymagają regularnych 

przeglądów i regularnych wymian pewnych elementów, są drogie. Tak samo jak chociażby 

aparaty powietrzne, które strażacy noszą te butle i na plecach tak i maski to też wymaga 

ciągłych przeglądów. I co kilka lat takich dużych przeglądów, które kosztują 1/3 tej ceny 
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zakupowej. Więc jak  najbardziej tutaj ważne jest to wsparcie, które płynie z gmin i to, że co 

roku jakieś samochody nowe w jednostkach OSP dochodzą, że ta wymiana taboru następuje. 

My, tak jak tutaj mówił mój poprzednik, były prezes jesteśmy, bo tak jesteśmy odbierani i tak 

pytamy w zarządzie wojewódzkim, jesteśmy takim aktywnym powiatem w zakresie OSP. 

Realizujemy kilka różnych zadań poza tymi, które mamy jakby obowiązkowo zlecone, czyli 

turniej wiedzy pożarniczej, z turniejem plastycznym, my również realizujemy piłkę na 

różnych poziomach i gramy w gminach, gramy w powiatach, gramy w województwie, gramy 

w ogólnokrajowe turnieje, więc my też jesteśmy otwarci na to  i wiadomo, że z nami można 

to realizować. Taką ciekawostkę powiem, że w tym roku mieliśmy już też i turniej na 

szczeblu wojewódzkim w piłkę,  mieliśmy strzelecki i mieliśmy na ogólnopolskim szczeblu 

mieliśmy turniej wiedzy pożarniczej, czyli taki bardzo ważny turniej. A to już było w tym 

roku. Więc my cały czas też wychodzimy dosyć szeroko z tą ofertą dla  strażaków z naszego 

powiatu i nie tylko. Ja może tyle”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie prezesie, 

dotychczasowy komendancie. Bardzo  popieramy wybór na to stanowisko, dziękujemy, że się 

pan zdecydował. Pana doświadczenia ogromne i to, że tych ochotników nam przybywa i że 

tak pięknie współpracujecie, to jest tylko dla nas wielka, ogromna radość. W imieniu 

własnym  i całej rady powiatu doceniamy to, dziękujemy i życzymy tylko sukcesów i 

bezpieczeństwa. Pan starosta prosi o głos”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo. Tak jak powiedziane już było tutaj przed chwilą, współpraca OSP z PSP na terenie 

powiatu żnińskiego odbywa się w sposób wzorowy. Ja chciałem to po raz  kolejny podkreślić 

i też w mojej ocenie bardzo dobrze się stało, że były komendant został prezesem zarządu 

oddziału powiatowego OSP. Myślę, że ta współpraca będzie również przez najbliższe lata na 

bardzo wysokim poziomie i wyprzedzając może trochę temat, bo zmiany w budżecie 

będziemy uchwalali za chwilę, ale jest po opinii komisji budżetu, panie komendancie, pana 

prośba o dodatkowe środki finansowe myślę, że przez wysoką radę zostanie spełniona. No, bo 

powiedzmy sobie w tym gronie,  państwowa straż pożarna jest w trudnej sytuacji finansowej, 

dosłownie przedwczoraj, kiedy było posiedzenie, zjazd i później posiedzenie zarządu 

powiatowego, komendant Paweł Filipiak zwrócił się z prośbą, dokonaliśmy stosownych 

zmian w budżecie i te 30 000  na bieżące wydatki myślę że wysoka  rada zadysponuje, także 

jeszcze raz dziękujemy za to, co robicie i życzymy powodzenia, wszystkiego dobrego, 

dziękuję bardzo”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękując panu staroście 

bardzo, proszę ponownie przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw 

Samorządowych, pana Nikodema Dolatę o opinię”. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych 

Nikodem Dolata – „Komisja Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych na 

posiedzeniu zapoznała się ze sprawozdaniem prezesa związku OSP i również pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała to sprawozdanie”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie 

przewodniczący. Proszę państwa, wysoka rado, dziękuję panu”. 

 

Pkt 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,,przechodzimy do punktu 

kolejnego. Punkt 8: ,,Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Żnińskiego na rok 2024”. Wysoka rado, otrzymaliście wczoraj państwo 

zaktualizowane zmiany w budżecie, w związku z tym bardzo proszę o dwa słowa pana  

starostę”. 

 Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado. W dwóch 

słowach to się pewnie nie zmieszczę, ale w związku z tym, że materiał tak  jak to zostało 

przed chwilą powiedziane, poprawiony, zmieniony, ostateczną wersję przesłaliśmy państwu 

wczoraj. Ja tylko o niektórych istotnych sprawach  wspomnę. Więc jeżeli chodzi o zmiany 

w budżecie po stronie dochodowej, z funduszu pracy zasileniem programu na  organizację i 

tworzenie rodzin, rodziny i pieczy zastępczej, w jednym przypadku jest to prawie 95 000 zł i 

później  kolejny program również wsparcie z funduszu pracy prawie 57 000 zł. Największa 

taka zmiana, która powoduje to, że możemy, że tak powiem, trochę jeszcze inwestycji 

wykonać to jest to, że decyzją wojewody otrzymaliśmy 1 185 000 zł  jako odszkodowanie 

za przejętą nieruchomość, a dotyczy to skrzyżowania drogi powiatowej Janowiec-Żnin z 

drogą S5. Krótko mówiąc tam te miejsce, gdzie jest wiadukt za około 600 m otrzymaliśmy 

te pieniążki. Po stronie dochodowej wprowadzamy 90 000 w związku ze zwiększeniem 

odpłatności mieszkańców DPS Tonowo. O tych drobniejszych sprawach to mówił nie będę. 

Istotna rzecz, uzyskaliśmy prawie 216 000 zł z Polskiego Ładu w związku z tym, że po 

przetargu na most w Wójcinie i te drogi, które będą w ramach tego zadania robione. W 

przetargu było taniej także do pełnej kwoty, która była przyznana przez BGK wykorzystamy 

te środki i  po stronie wydatkowej zabezpieczamy na wniosek PCPR-u wszystkie środki  na 



 15 

potrzeby rodzin i form pieczy zastępczej, bo jak państwo wiecie, ilość dzieci w rodzinach 

zastępczych się zmienia i musimy na bieżąco na to reagować. Uaktualniamy zadanie: 

“Odbudowa części dworu w DPS-ie w Tonowie” i plan po zmianach będzie wydatkowy 

wynosił prawie 184 000 zł. Jeżeli chodzi o program: “Wzmocnienie cyberbezpieczeństwa w 

powiecie żnińskim” wprowadzamy nową nazwę zadania za kwotę 403 000 złotych, ale to 

tylko część tego zadania, bo łączna wartość 550 000 zł  i to jest w całości dofinansowanie ze 

środków zewnętrznych. Nastąpiła awaria windy w DPS-ie w Podobowicach, dokładamy ze 

środków własnych 7 000 zł i druga kwota około 7 000 wygospodarowana ze środków DPS-

u w Podobowicach i to, co powiedziałem w związku z tym, że otrzymaliśmy to 

odszkodowanie zwiększamy środki finansowe na remonty dróg powiatowych do kwoty 

prawie 750 000 zł  i w ramach tego zadania byśmy wreszcie zrobili Gościeszyn -

odwodnienie, nie w takim zakresie, co wyraźnie chcę powiedzieć, za 1 300 000 – 1 350 000 

zł, jak to jest w tym dużym kosztorysie, dużej przebudowie, ale chodzi o to, żeby ten 

odcinek 4 studnie, odcinek około 200 m przebudować, położyć nową nawierzchnię, żeby ten 

problem zniknął. Skrzyżowanie w Rogowie tam, gdzie też stoi woda ulice: Kolejowa, 

Gnieźnieńska, Bydgoska - to by było przebudowane. W Uścikowie ten bruk, który chyba 2 

lata temu w części wykonaliśmy i w Cerekwicy w kierunku na Kaczkowo od drogi 

powiatowej dojazd i dojście do  bloków. Także to by były najważniejsze zadania, które były 

wykonane w formie remontów. Wprowadzamy nowe zadanie też z tych środków w związku 

z przebudową i budową nowego mostu w Wójcinie wykonalibyśmy nową nawierzchnię na 

drodze powiatowej od kościoła w Kierzkowie do mostu, bo od mostu do kapliczki to będzie 

wykonywane w ramach tego zadania, związanych z mostem i byłby najgorszy odcinek w 

tamtej okolicy drogi wykonany. Jest już po przetargu, przedwczoraj zostały otwarte oferty. 

615 000 zł - to wprowadzamy jako nowe zadanie i ten problem miejmy nadzieję, żeby 

zniknął. Jako nowe zadanie zakup kosiarki bijakowej, bo poprzednia już się do remontu nie 

nadaje - za 38 000 zł, zakup kopiarki dla zarządu dróg powiatowych – 18 000 zł i to by były 

te podstawowe zadania, które w ramach tych środków chcielibyśmy wykonać. 

Zabezpieczamy w pełni środki dla szkół niepublicznych do końca roku jakie są na terenie 

powiatu żnińskiego, 50 000 ze środków własnych zabezpieczamy na zespół orzekania o 

stopniu niepełnosprawności,  bo z tymi środkami od wojewody bywa ciężko - jeżeli chodzi 

o spływ tych środków. Przeznaczamy nieco ponad 46 000 na adaptację pomieszczeń węzła 

cieplnego i pomieszczenie na archiwum w budynku na Szpitalnej tam, gdzie mamy 

archiwum  i tam gdzie jest PCPR. Byśmy wreszcie tą dolną kondygnacje chcieli zakończyć i 

zakończyć ten remont w całości. 18 000 na dokumentację projektową przystanków 
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rowerowych, 140 000 - podejmujemy nowe zadanie - budowa hali sportowej przy zespole 

szkół  technicznych - na dokumentację przeznaczamy na tym etapie 140000 zł. 

Przedwczoraj podpisałem wniosek do marszałka o dofinansowanie,  szacujemy, że wartość 

tego zadania w związku z tym, że będzie dużo przebudowy tam instalacji podziemnych - 9,5 

do 10 milionów złotych, operujemy kwotą w tych kosztorysach - 10 milionów no i miejmy 

nadzieję, że w tej kwocie to się zmieści. Jeżeli byśmy dostali dofinansowanie z urzędu 

marszałkowskiego na poziomie 60%, następne środki są możliwe do pozyskania z 

Ministerstwa Sportu i trzeba ten temat podjąć, i zacząć kombinować powiedziałbym jak to, 

jak tą halę wybudować. 140 000 przeznaczamy na adaptację lokalu mieszkalnego na 

pomieszczenia dla poradni, pracowni pedagoga i psychologa w Liceum Ogólnokształcącym 

w Żninie, 65 000 na zakup komputerów i wyposażenie pracowni w  branżowej szkole I 

stopnia w  Łabiszynie, 30 000 zł na wymianę pięciu okien w CKU, bo niestety są 

wyeksploatowane i przeciekają, robimy  zabezpieczenie środków dla pięciu pracowników 

wydziału geodezji, którzy będą dodatkowo wykonywać zadania dotyczące aktualizacji 

ewidencji gruntów i ksiąg wieczystych i to, co wspominałem przed chwilą, na bieżące 

funkcjonowanie Komendy Powiatowej PSP poprzez fundusz wsparcia – 30 000 zł,  

oczywiście jest korekta funduszu pracy. To tyle, dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,, dziękuję panu staroście. 

Bardzo proszę przewodniczącego komisji pana Witolda  Mrówczyńskiego o opinię Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

,,pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na 

dzisiejszym posiedzeniu pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,,dziękuję panie 

przewodniczący. Wysoka rado, czy są pytania? Bardzo proszę radny Henryk”. 

Radny Henryk Popławski – ,,pani przewodnicząca, wysoka rado, panie starosto. Ja 

bym chciał się odnieść do jednej zmiany tylko w  budżecie, która rzuca się w oczy, która jest 

bardzo pozytywnym objawem. Chodzi mi o drogę z Jadownik do  Szczepanowa. Tam w 

związku z budową mostu, to co mogliśmy zrobić w pierwszej kolejności, to co było 

zaplanowane pierwotnie to aż prosiło się właśnie o takie wykończenie, bo zrobilibyśmy 

most, zrobilibyśmy odcinek drogi, a dojazd do tej  drogi no mieliśmy okazję podczas wizji 

lokalnej  obejrzeć - fatalny, tragedia i w tej sytuacji to byłby taki kwiatek do kożucha. 

Dopiero kompleksowe wykończenie tego odcinka, zrobienie tego od kościoła, aż do mostu, 

to jest pełne zadanie, to jest zrobione tak jak powinno być. Nie w systemie jak kiedyś się 
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robiło, że najpierw asfalt, a później się ryło dziury by zrobić kanalizację. Tu od początku do 

końca będzie to miało ręce i nogi, będzie wyglądało to porządnie, to będzie nasze  

świadectwo tego, że jednak jest tak głębsza myśl i pewnie, ja wolałbym żeby te pieniądze 

poszły w moim okręgu wyborczym, wolałbym, żeby poszły w mojej gminie, ale jest to 

naprawdę bardzo uzasadniony wydatek, dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,,dziękuję radnemu -  

Henryk Popławski. Bardzo proszę, pan starosta”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „panie radny, łatwo się gada jak się ma kasę, 

gdyby kasy nie było tej drogi by też nie było. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – ,,proszę o odczytanie 

projektu uchwały przewodniczącego pana Pawła Koperskiego”. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Koperski – „uchwała numer III/26/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie  uchwalenia 

budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok, stosowna podstawa prawna, uchwala się co 

następuje: § 1. O treści  zgodnej z treścią zawartą w projekcie uchwały, który został państwu 

wysłany drogą elektroniczną. § 2. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu.  

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję panie przewodniczący. Bardzo 

proszę o  głosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 
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15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „19 za - uchwała przeszła. 

Dziękuję państwu”. 

 

Uchwała Nr III/26/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok została podjęta i stanowi 

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „przechodzimy do punktu 

kolejnego. Punkt 9. Tożsama uchwała połączona ze zmianami, czyli WPF, wieloletnia 

prognoza finansowa. Bardzo proszę o kilka słów panie starosto”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni  

państwo. Został zmieniony budżet, trzeba zmienić w WPF-ie. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. 

Wczoraj państwo również otrzymaliście zaktualizowany WPF. Bardzo proszę o ewentualne 

pytania. Nie ma. Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, pan Witold 

Mrówczyński. Proszę o opinię”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado - tak jak pan starosta wspomniał - przedmiotowa uchwała 

jest konsekwencją poprzedniej uchwały. Uchwałą tą zajmowała się Komisja Budżetu i 

Rozwoju Gospodarczego na dzisiejszym posiedzeniu i została ona jednogłośnie zaopiniowana 

pozytywnie”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

przewodniczącemu, pan Witold Mrówczyński odczytał opinię. Czy macie państwo pytania? 

Nie ma. Bardzo proszę o odczytanie projektu uchwały. Pani wiceprzewodnicząca Magdalena 

Siwak”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Magdalena Siwak – „dziękuję bardzo. Uchwała nr 

III/27/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 roku zmieniająca uchwałę w 
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sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. Na podstawie 

odpowiedniej, stosownej podstawy prawnej uchwala się, co następuje. Otrzymaliście 

państwo, wszystkie są informacje dostępne w systemie rada. Wykonanie uchwały powierza 

się Zarządowi Powiatu. Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani  

Magdalenie Siwak, pani wiceprzewodniczącej rady. Bardzo proszę o  głosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 głosów za. 

Uchwała przeszła. Dziękuję państwu”. 

 

Uchwała Nr III/27/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego została 

podjęta i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „przechodzę do punktu 

kolejnego. Punkt 10: „Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu”. Panie 

starosto, bardzo proszę”. 

 Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado. Chciałem 

przedstawić może państwu w tym swoim krótkim wystąpieniu uzasadnienie dwóch uchwał. 

Jedną - dotyczącą odwołania skarbnika, drugą - dotyczącą powołania skarbnika. Jest to  

kompetencja starosty, gdyż skarbnika powołuje i odwołuje na wniosek starosty rada powiatu. 

Może najpierw omówię tą pierwszą uchwałę, czyli odwołanie skarbnika powiatu. Chcę 

powiedzieć, że pani Ela pracuje w powiecie od samego początku jego istnienia, od początku 

funkcjonowania w tej nowej formule oczywiście, czyli od 1 stycznia 1999 roku. Była bardzo 

dobrym skarbnikiem. Chociażby z tego względu, że nie składałem wniosków do poprzedniej 

rady o zmianę skarbnika. To chyba o czymś to świadczy, ale naprawdę, to mówię tak 

żartobliwie. Bardzo dobrze z Elą się pracowało, chce skorzystać z uprawnień, które nabędzie, 

bo jeszcze nie nabyła, a nabędzie i chce przejść na emeryturę z  dniem 23 grudnia tego roku i 

żeby nie było pustki, żeby nie było sytuacji takiej, że jedna pani skarbnik przygotowywała 

budżet, druga go będzie realizować, bo jak wiecie, że jesteśmy na etapie przygotowywania 

projektu budżetu, pozwolę sobie również zaproponować państwu i złożyć formalny wniosek o 

powołanie na skarbnika powiatu z dniem 24 grudnia, czyli kolejnego dnia jak Ela zakończy 

służbę na tym stanowisku, panią Wioletę Werkowską. Pani Wioleta Werkowska jak państwo 

doskonale wiecie jest pracownikiem  i aktualnie dyrektorem PCPR-u. W PCPR-ze pracuje od 

4 grudnia 2003 roku, wcześniej odbywała tam staż, później była księgową, następnie pełniła 

obowiązki głównego księgowego przez wiele lat. Od 1 marca 2019 roku powierzono jej 

stanowisko dyrektora PCPR-u i jak mieli się państwo okazję zorientować tą trudną, 

niewdzięczną rolę wykonuje w mojej ocenie bardzo dobrze, dlatego proponuję państwu, żeby 

na miejsce pani skarbnik pani Elżbiety powołać panią Wioletę i w ten sposób, żeby to w 

sposób spokojny, płynny, łagodny odbywało się przekazanie tych obowiązków. Celowo 

robimy to na sesji  dzisiejszej, żeby obie panie miały formalny, legalny kontakt, tak żeby obie 

wspólnie przygotowywały przyszłoroczny budżet, żeby pani Wioleta wchodziła, że tak 

powiem, w sposób łagodny w nowe obowiązki służbowe. Natomiast, kto będzie dyrektorem 

PCPR-u, to przyjdzie na to czas. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście 

który punkt 10 i 11 uzasadnił wspólnie. Nie będę już pana starosty przy punkcie 11 prosić o  
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wypowiedź. W związku z tym proszę o wypowiedź pana przewodniczącego Komisji Budżetu 

i Rozwoju Gospodarczego pana Witolda  Mrówczyńskiego, o opinię”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na 

dzisiejszym posiedzeniu, muszę z przykrością stwierdzić, że pozytywnie zaopiniowała projekt 

tejże uchwały”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

przewodniczącemu. Bardzo proszę o odczytanie projektu  uchwały. Czy macie państwo jakieś 

pytania? Bardzo proszę pan Henryk Popławski, radny”. 

Radny Henryk Popławski – „pani przewodnicząca, wysoka rado, panie starosto. Ja 

bym chciał to skomentować, bo to tak spokojnie przeszło. Pan starosta mówi: „Złożyłem 

wniosek” - nikt nie komentuje. Słuchajcie państwo, a to trzeba skomentować, bo to jest 

bardzo znamienne jak odbywa się to w powiecie w Żninie, bo nie wszędzie tak się odbywa. 

Nie ma trzęsienia ziemi, nie ma zamieszania. Jest płynne, łagodne przekazanie obowiązków i 

to jest przykład na to, że można, różne opcje mogą działać, bo akurat w tej kadencji, tak się 

składa, że w jakiś szczególny sposób zostały podkreślone przynależności partyjne, klubowe, a 

mimo tego potrafimy się dogadać, potrafimy współpracować i ta współpraca pokazuje, że nie 

tylko samorządy mogą być skazane na awantury, waśnie, zamieszanie, ale jest sposób, żeby 

pracować w sposób normalny i to trzeba podkreślać, bo tego nie ma tak dużo w naszej 

najbliższej okolicy. Jak się rozejrzymy to bywa burzliwie i bywa dziwnie. Weźmy sąsiedni 

powiat, gdzie doszło do najprzeróżniejszych dziwacznych zdarzeń. U nas takich rzeczy nie 

ma, więc myślę, że to jest godne podkreślenia. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękujemy za te dobre 

słowa, za to podsumowanie pozytywne. Bardzo dziękujemy. Pan radny Henryk Popławski, 

dziękuję. Pan wicestarosta prosi o głos”. 

Wicestarosta Andrzej Hłond – „pani przewodnicząca, wysoka rado. Faktycznie mamy  

dwie ważne uchwały, bo co by nie powiedzieć - stanowisko sekretarza, skarbnika powiatu, 

sekretarz też, jest bardzo ważne i newralgiczne. Tak się składa, że pierwszy dzień pracy, 

znaczy razem zaczęliśmy pracować z panią skarbnik w starostwie powiatowym, czyli  to jakiś 

szmat czasu. Tak się złożyło, że w pierwszy dzień pracy siedziałem w jej obecnym gabinecie, 

że tak się wyrażę. Powiem w ten sposób. Byłem na większości zarządów, na posiedzeniach 

zarządów. Tam zawsze były  omawiane sprawy finansowe dotyczące powiatu. Sami państwo 

widzicie, jak są te uchwały przygotowane, jak są drobiazgowo uzgodnione z dyrektorami 

jednostek, jak jest realizowany budżet, jak wyglądają kontrole. Myślę, że to wszystko mówi o 
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tym jak do tej pory wykonuje pracę pani skarbnik Elżbieta Nowak-Karadymus. Szanowni 

państwo, ja powiem jedną rzecz taką, z bólem serca będę musiał  głosować za, ale to jest 

wybór tutaj Elżbiety, no nie będę ukrywał, że jesteśmy na ty, nie będę tutaj paniował i 

powiem tak, no myślę, że jeszcze trochę czasu zostało do tego grudnia, parę rzeczy jeszcze 

tutaj załatwimy i to, co powiedział też radny Henryk, że to będzie takie myślę łagodne 

przejście. Ja  powiem jedną rzecz, tutaj przechodzi na to stanowisko osoba, która zajmuje też 

kluczowe stanowisko, czyli dotyczące pomocy społecznej. I powiem tak, no tutaj te sprawy 

też będą musiały być odpowiednio załatwione. Ja myślę, że na podziękowania przyjdzie 

jeszcze czas w  miesiącu grudniu na stosownej sesji, ale chcę podkreślić, że z panią skarbnik 

się bardzo dobrze współpracowało. Chodź twardą  rękę ma. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękujemy za kolejną 

dobrą, wspaniałą opinię, bardzo miłą zapewne dla pani skarbnik. Bardzo proszę o odczytanie 

projektu uchwały”. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Koperski – „uchwała nr III/28/2024 Rady Powiatu 

w Żninie z dnia 12 września 2024  roku w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu. Stosowna 

podstawa prawna. Uchwala się, co następuje: § 1. Odwołuje się  z dniem 23 grudnia 2024 

roku panią Elżbietą Nowak-Karadymus ze stanowiska skarbnika powiatu będącego  głównym 

księgowym budżetu powiatu. § 2. Wykonanie uchwały powierza się Staroście Żnińskiemu.  

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

przewodniczącemu, dziękuję panu wiceprzewodniczącemu Pawłowi Koperskiemu. Bardzo 

proszę o głosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 
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12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado - 19 za. 

Dziękuję za głosowanie. Pani skarbnik  Elżbieta Nowak - Karadymus prosiła o  głos”. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Nowak – Karadymus – „szanowni państwo, podjęta przed 

chwilą uchwała rzeczywiście wchodzi z dniem i ma moc prawną od 23 grudnia tego roku i do 

tego momentu będę pracować na stanowisku skarbnika, jednak chciałabym już dzisiaj 

powiedzieć parę słów. Wiele lat temu kiedy studiowałam na Uniwersytecie Mikołaja 

Kopernika w Toruniu pewien profesor w katedrze praw człowieka wydał swoją książkę i 

napisał mi taką dedykację: „Pani Elżbieto, by na swojej drodze życia spotkała pani jak 

najwięcej osób godnych miana człowieka”. Ja myślę, nie myślę, ja wiem, że w tym budynku 

przez te 26  lat pełnienia tej funkcji spotkałam wiele takich osób. W tym miejscu chciałabym 

podziękować panu staroście za wieloletnią współpracę i za to, że umożliwił mi pełnienie tej 

zaszczytnej dla mnie funkcji. Panu wicestaroście, który już jak wskazał - pracujemy od 

samego początku powiatu. Początkowo jako kierownika wydziału oświaty, potem wiele lat 

sekretarza powiatu, ostatnie lata jako wicestarosta. Pani Agnieszce Małeckiej - Sekretarzowi 

Powiatu za bieżącą, codzienną współpracę. Dziękuję wysokiej radzie i zarządowi powiatu tej 

i wszystkich poprzednich kadencji od początku powstania powiatu, bo z tą radą i z tym 

zarządem jest mi dane pracować bardzo krótko. Szanowni  państwo, wyniki pracy skarbnika 

to nie jest praca jednego człowieka, to jest praca całego zespołu, zespołu, który miałam 

zaszczyt i przyjemność budować i kierować. Szczególne podziękowania kieruję do pani 

Grażyny Szkatulskiej, która jest wieloletnią główną księgową starostwa powiatowego i pani 

Elżbiety Daroń, z którymi pracowałam od samego początku i na których zawsze mogłam 

liczyć na wsparcie. Na państwa stoły, tutaj w tej sali i w gabinecie starosty trafiały setki 

uchwał, tysiące stron dokumentów i aktów prawnych. Chciałam powiedzieć, że ani jedna 

uchwała nie była objęta procedurą nadzorczą, a wszystkie opinie regionalnej izby 

obrachunkowej zarówno w zakresie projektu budżetu, wykonania budżetu, do niedawna 
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informacji półrocznej z realizacji budżetu były pozytywne. Było też wiele kontroli, o których 

pan wicestarosta też wspomniał. Co 4 lata kompleksowe kontrole regionalnej izby 

obrachunkowej w Bydgoszczy co do całości gospodarki finansowej, kontrole służb wojewody 

w zakresie realizacji dochodów skarbu państwa, jak również z wykorzystania dotacji, kontrole 

NIK-u, GUS-u i żadna z tych kontroli nie wykazała większych nieprawidłowości. Były 

czasem zalecenia, drobne uchybienia. Wiem, że przekażę budżet i wydział finansów w bardzo 

dobrej kondycji, w dobrej formie i we właściwe ręce. Z panią Werkowską współpracowałam 

przez wiele lat jako główną księgową, a potem dyrektorem Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie i życzę pani skarbnik realizacji wszystkich zamierzonych celów. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, wysoka rado, 

piękne, wzruszające wystąpienie, ale pani skarbnik jeszcze u nas pozostaje więc na  takie 

ogólne pożegnania przyjdzie czas i to nastąpi w okresie późniejszym. Dziękuję pani 

skarbnik”. 

 

Uchwała Nr III/28/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 r. w sprawie 

odwołania Skarbnika Powiatu została podjęta i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „drodzy państwo,  

przechodzimy do punktu 11: „Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu”. 

Tak jak mówiłam, już pan starosta połączył  te dwa punkty w jednej wypowiedzi w swoim 

wystąpieniu, więc proszę o opinię pana przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego pana Witolda Mrówczyńskiego”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Witold Mrówczyński – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado. Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na swoim 

posiedzeniu dzisiejszym, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały odnośnie 

powołania pani Werkowskiej na stanowisko Skarbnika Powiatu”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

przewodniczącemu Witoldowi Mrówczyńskiemu. Czy pani Werkowska zechciałaby zabrać 

głos? Bardzo  proszę”. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie Wioleta Werkowska – 

„dzień dobry, szanowni państwo, wysoka rado. Chciałam serdecznie podziękować tutaj panu 

staroście, wszystkim radnym, a przede wszystkim pani skarbnik, która tutaj, z którą tutaj 

współpracowałam już od wielu lat - najpierw jako główna księgowa, a później, teraz jako cały 
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czas w dalszym ciągu dyrektor. Jest to dla mnie ogromne wyzwanie,  funkcja, którą tutaj mam 

nadzieję, że będę pełnić, postaram się zrobić to w jak najlepszy sposób, w taki żeby tutaj 

nikogo nie zawieść i chciałabym bardzo serdecznie państwu podziękować. Pani skarbnik 

najbardziej za wiarę we mnie, za wsparcie, za te wszystkie lata, kiedy tak naprawdę to pani 

skarbnik i pracownicy wydziału finansów wszystkiego mnie nauczyli w tym czasie, kiedy 

dostawałam główną księgową i przez ten cały czas, aż do chwili obecnej. Bardzo serdecznie 

dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani Wioletcie 

Werkowskiej. Pani Wioleto, myślę, że pozwolę sobie powiedzieć dwa słowa. Otrzymała 

przed chwilą pani, no myślę, że bardzo wysoką ocenę od bardzo ważnej i zasłużonej osoby - 

od skarbnika powiatu, dlatego myślę, że za chwilę będzie głosowanie, ale trzymam kciuki za 

to, co nastąpi. Wszystkiego dobrego. Natomiast teraz proszę o odczytanie projektu uchwały”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Magdalena Siwak – „uchwała nr III/29/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 w sprawie powołania Skarbnika Powiatu. 

Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co następuje: § 1. Powołuje  się z dniem 24 grudnia 

2024 roku Panią Wioletę Werkowską na stanowisko skarbnika powiatu będącego głównym  

księgowym budżetu powiatu. § 2. Wykonanie uchwały powierza się Staroście Żnińskiemu  

i § 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podpisania”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję za odczytanie 

projektu uchwały pani wiceprzewodniczącej Magdaleny Siwak. Nie zapytałam czy są jakieś 

pytania wysokiej rady? Odczytany został projekt uchwały. Bardzo  proszę o głosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 
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13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 za. Pani 

dyrektor PCPR-u gratuluję, za chwilę już skarbnik, gratuluję 100% głosów. Dziękuję 

wysokiej radzie, piękna ocena. Trzymamy kciuki i życzymy powodzenia i tak jak 

powiedziałam wcześniej przy pani skarbnik jeszcze do tych gratulacji, gratulacje nastąpią, 

przyjdzie czas na nasze jak gdyby życzenia od całej rady. Dziękuję  bardzo”. 

Uchwała Nr III/29/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 r. w sprawie 

powołania Skarbnika Powiatu została podjęta i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

Pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

Korekcyjno-Edukacyjnego dla Osób Stosujących Przemoc Domową na lata 

2024 – 2030. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 

przystępujemy do punktu 12: „Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

Korekcyjno-Edukacyjnego dla Osób Stosujących Przemoc Domową na lata 2024- 2030”. 

Bardzo proszę pani dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, pani Wioleta 

Werkowska”. 

 Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie Wioleta Werkowska – 

„szanowni państwo, wysoka rado. Mamy dzisiaj tutaj uchwałę w sprawie uchwalenia 

Programu Korekcyjno-Edukacyjnego dla Osób Stosujących Przemoc Domową. Jest to 

uchwała, która tutaj poprzedni program jeszcze by obowiązywał, tutaj nastąpiła zmiana 

ustawy  o przeciwdziałaniu przemocy domowej, dlatego też nastąpiły dosyć istotne zmiany w 

tej ustawie i zaszła konieczność dostosowania programów powiatowych do obecnego 

brzmienia i kształtu  ustawy. Program korekcyjno- edukacyjny jest to forma oddziaływania na 

osoby, które stosują przemoc domową w celu takiej próby nauczenia ich samokontroli, 
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kształtowania prawidłowych postaw, nauki partnerstwa, szacunku dla osób bliskich, a także 

pokazania jaką odpowiedzialność można tutaj ponosić za popełnione czyny przemocowe. 

Głównym celem tutaj programu korekcyjno- edukacyjnego jest zredukowanie zjawiska 

przemocy domowej na terenie naszego powiatu. My tutaj jako powiatowe centrum pomocy 

rodzinie przeprowadzamy takie programy korekcyjno-edukacyjne. W zeszłym roku odbyła się 

edycja, w tym roku również  planujemy przeprowadzenie edycji takiego programu. Mamy 

tutaj osoby zainteresowane. W tym roku planujemy, aby tutaj do tego programu przystąpiło 

co najmniej 12 osób, maksymalnie może być 15. Jednak uważamy, że aby tutaj zrealizować 

ten  program, gdzie jest wymagana dosyć wysoka frekwencja uczestników dla jego 

zakończenia to 12 osób jest taką optymalną liczbą. Natomiast warunkiem dla nas do 

przystąpienia do realizacji tego programu na terenie naszego powiatu jest posiadanie przez 

powiat opracowanego na piśmie i przyjętego do realizacji programu korekcyjno- 

edukacyjnego dla osób  stosujących przemoc domową, stąd też właśnie dzisiaj projekt tej 

uchwały w sprawie uchwalenia tego programu. Ten  program, który dzisiaj jest przyjmowany 

stanowi wytyczne do jego realizacji na terenie naszego powiatu. Dziękuję bardzo”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani dyrektor 

Wioletcie Werkowskiej. Bardzo proszę przewodniczącą Komisji Zdrowia, Polityki 

Społecznej i Rynku Pracy panią Lidię Kowal o opinię”. 

 Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy Lidia Kowal – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado, komisja jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie  projekt 

tejże uchwały”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

przewodniczącej Lidii Kowal. Pytam wysoką radę, czy są pytania? Nie widzę. Dziękuję 

bardzo. Proszę o odczytanie projektu uchwały. Pan wiceprzewodniczący Paweł Koperski”. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Koperski – „uchwała numer III/30/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 roku w sprawie uchwalenia Programu Korekcyjno-

Edukacyjnego dla Osób Stosujących Przemoc Domową na lata 2024- 2030. Stosowna 

podstawa prawna, uchwala  się, co następuje: § 1. Przyjmuje się Program Korekcyjno- 

Edukacyjny dla Osób Stosujących Przemoc Domową na lata 2024 -2030 stanowiący 

załącznik do niniejszej uchwały. § 2. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu w 

Żninie i Dyrektorowi  Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie. § 3. Traci moc 

uchwała nr XVIII/155/2021 Rady Powiatu w Żninie z dnia 26 lutego 2021 roku w sprawie 

uchwalenia programu oddziaływań korekcyjno-edukacyjnych dla  osób stosujących przemoc 

w rodzinie na lata 2021-2025. § 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem  podjęcia”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję za odczytanie 

projektu uchwały panu wiceprzewodniczącemu Pawłowi Koperskiemu. Bardzo proszę 

wysoką radę o  głosowanie. Wysoka rado, opuściła obrady na chwilę pani Szóstak- Ławińska, 

więc już liczymy zestawienie głosowania. Pani Edyto prosimy o głosowanie, bo wróciła pani 

na salę, bardzo prosimy”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 głosów za. 

Dziękuję wysokiej radzie za głosowanie. Uchwała przeszła. I w tym momencie pozwolę sobie 

tylko już uprzedzić, że przed punktem roczne sprawozdanie Komendanta Policji w Żninie 

planuję przerwę”. 

Uchwała Nr III/30/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 r. w sprawie 

uchwalenia Programu Korekcyjno-Edukacyjnego dla Osób Stosujących Przemoc Domową na 

lata 2024 – 2030 została podjęta i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej na lata 2024 – 2030. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 

przechodzimy do punktu: „Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na 

lata 2024- 2030”. Ponownie proszę pani dyrektor PCPR, Pani Wioleta Werkowska”. 

 Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie Wioleta Werkowska – 

„wysoka rado, tutaj mamy kolejny Powiatowy Program Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej. Zmiana  tutaj tego programu który jeszcze 

poprzedni obowiązuje wynika ze zmiany ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej. W 

ustawie warto zwrócić uwagę na to, że ustawodawca zmienił nazewnictwo również samej 

ustawy, jak również pojęć, które w tej ustawie wcześniej obowiązywały. Zmieniono nazwę 

samej ustawy z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie na ustawę o przeciwdziałaniu 

przemocy domowej. Tutaj rządzący doszli do wniosku, że obowiązująca nazwa przemocy w 

rodzinie stygmatyzuje rodzinę i wskazuje, że przemoc może odbywać się jakoby tylko w 

rodzinie, a wiemy, że tak nie jest. Przemoc odbywa się nie tylko w rodzinie ale do aktów 

przemocy dochodzi wszędzie, również między na przykład byłymi małżonkami którzy w 

świetle prawa nie stanowią rodziny, a także wśród związków nieformalnych które tutaj nie 

ma, nie jest zawarty związek małżeński, dlatego postanowiono tutaj tą nazwę zmienić. 

Dodatkowo w ustawie, a co za tym idzie również w naszym programie dostosowaliśmy i 

zmieniliśmy terminologię i pojęcia. „Przemoc w rodzinie” właśnie zastąpiono terminem 

„przemoc domowa”, słowo „ofiara” zastąpiono „osobą doznającą przemocy domowej” w taki 

sposób, żeby podwójnie nie stygmatyzować osób, które właśnie takiej przemocy doznają, 

również zmieniono definicję słowa „sprawca”, zmieniono na „osobę stosującą przemoc 

domową”. Zmienił się tutaj również, rozszerzył się krąg osób objętych ochroną  niezależnie 

od tego czy wspólnie zamieszkują i gospodarują, zmieniono również - jeżeli chodzi o 

bezpieczeństwo dzieci i małoletnich - to uznano małoletniego jako osobę doznającą przemocy 

domowej. Ustawa tam jeszcze pozmieniała kilka różnych spraw, procedury niebieskiej karty, 

trochę zmian jeżeli chodzi właśnie o Program Korekcyjno-Edukacyjny dla Osób Stosujących 

Przemoc Domową, także programy psychologiczno-terapeutyczne. Tutaj ten powiatowy 

program, który dzisiaj przedłożyliśmy jako projekt został po prostu dostosowany do zmian, 

które wynikają z nowelizacji ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej. Dziękuję 

bardzo”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani dyrektor 

powiatowego centrum pomocy rodzinie pani Wioletcie Werkowskiej. Pytania  ewentualne 

później. Najpierw poproszę panią Lidią Kowal, Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej i 

Rynku Pracy o opinię”. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy Lidia Kowal – 

„pani przewodnicząca, wysoka rado Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy  

jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt tejże uchwały. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

przewodniczącej. Czy wysoka rada ma pytania? Nie widzę. Dziękuję. Bardzo proszę o  

odczytanie projektu uchwały przez panią wiceprzewodniczącą Magdalenę Siwak”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Magdalena Siwak – „uchwała nr III/31/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 roku w sprawie uchwalenia Powiatowego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy  

Domowej na lata 2024- 2030. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co następuje: § 1. 

Przyjmuje się, przyjmuje się Powiatowy Program Przeciwdziałania Przemocy Domowej i 

Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024- 2030 stanowiący załącznik do 

niniejszej  uchwały. § 2. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu w Żninie i 

Dyrektorowi Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie. § 3. Traci moc uchwała nr 

XVIII/156/2021 Rady Powiatu w Żninie z dnia 26 lutego 2021 roku w sprawie uchwalenia 

Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy 

w rodzinie na  lata 2021-2025. § 4. Uchwała wchodzi w życie z  dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „pani wiceprzewodnicząca 

Magdalena Siwak. Dziękuję bardzo za odczytanie. Proszę wysoką radę o głosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 
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11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado - 19 głosów za. 

Uchwała przeszła. Dziękuję wysokiej radzie, dziękuję pani dyrektor”. 

Uchwała Nr III/31/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 r. sprawie 

uchwalenia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej na lata 2024 – 2030 została podjęta i stanowi załącznik nr 

8 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Pani Zofii Kozłowskiej 

tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „przechodzę do punktu 

kolejnego. Punkt 14. Wysoka rado. „Podjęcie uchwały w sprawie nadania Pani Zofii 

Kozłowskiej tytułu Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. W dniu 28 sierpnia 2024 r. odbyło 

się posiedzenie kapituły, która dokonała oceny złożonego wniosku o przyznanie tytułu 

„Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. Kapituła zaopiniowała w stu procentach pozytywnie 

wniosek o przyznanie pani Zofii Kozłowskiej tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”, 

złożony przez panią Józefę Błajet, przewodniczącą Rady Powiatu w Żninie w kadencji 2018- 

2024 oraz pana Zbigniewa Jaszczuka Starostę Żnińskiego. Wysoka rado, pani Zofia 

Kozłowska była długoletnią radną, wszyscy, większość z państwa radnych współpracowała z 

panią Zofią Kozłowską i ją znała, natomiast jest to osoba, która w sposób szczególny wpisała  

się w pamięć dla powiatu żnińskiego, więc nie wiem czy wysoka rada, czy ktoś chciałby 

jeszcze zabrać głos? Cała wysoka rada otrzymała wniosek, proponuje nie czytać wniosku, 

ponieważ zasługi pani Zofii też znamy. Proszę o odczytanie uzasadnienia przez 

wiceprzewodniczącego pana Pawła Koperskiego. Pan Henryk Popławski prosi o głos”. 
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Radny Henryk Popławski – „pani przewodnicząca, wysoka rado. Ja składam wniosek 

formalny o nie odczytywanie tego uzasadnienia. Wszyscy je mamy, wszyscy jest znamy. To 

jest długie, treściwe uzasadnienie i chyba nie ma sensu odczytywania tego wniosku”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu Henrykowi 

Popławskiemu. Zgadzam się, oczywiście. Nie chciałam tutaj może umniejszać, nie chciałam 

decydować. Bardzo dziękuję, że kolega radny wypowiedział takie słowa, taką pozytywną 

tutaj opinię. Szanowni państwo, jak mówiłam wcześniej, wszyscy znamy panią Zofię 

Kozłowską, każdy zetknął się z jej działalnością, z jej pracą, bywał na spotkaniach, które 

organizowała. Dziękuję również za podpowiedź tutaj osobom, które podzielają tą opinię. 

Bardzo proszę o odczytanie projektu uchwały. Pan wiceprzewodniczący Paweł Koperski”. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Koperski – „uchwała nr III/32/2024 Rady Powiatu 

w Żninie z dnia 12 września 2024 roku w sprawie nadania Pani Zofii Kozłowskiej tytułu 

„Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co następuje: 

§ 1. Uhonorować tytułem „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego” Panią Zofię Kozłowska. § 2. 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Powiatu w Żninie oraz Staroście 

Żnińskiemu. § 3. Uchwała wchodzi w  życie z dniem podjęcia”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję za odczytanie 

projektu uchwały panu wiceprzewodniczącemu Pawłowi Koperskiemu, a przed głosowaniem 

prosiła o głos pani członek zarządu, pani Józefa Błajet”. 

 Radna Józefa Błajet – „pani przewodnicząca, wysoka rado. Jako jedna z 

wnioskujących o  nadanie tytułu pani Zofii Kozłowskiej „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego” 

czuję się w obowiązku przed głosowaniem, ja wiem, że państwo wszyscy czytacie projekty 

uchwał, czytacie również uzasadnienie, ale nasze obrady oglądają również mieszkańcy 

powiatu i nie tylko. I w związku z tym chciałabym kilka słów uzasadnienia przed 

głosowaniem skierować i do wysokiej rady, ale przede wszystkim do osób, które oglądają 

nasze obrady online. Szanowni państwo, pani Zofia Kozłowska jest niekwestionowaną liderką 

środowiska rolniczego i nie tylko na terenie powiatu i województwa kujawsko-pomorskiego, 

a szczególnie regionu bydgoskiego. Jest rolnikiem, jest działaczką samorządową i tak jak 

napisaliśmy w uzasadnieniu odcisnęła niekwestionowane, znaczące piętno, które buduje i 

utrwala tożsamość społeczną naszego powiatu. Jest propagatorką rodzinnego gospodarowania 

w rolnictwie, miłośniczką pałuckiej i wielkopolskiej kultury, której hołduje w każdym 

miejscu i czasie wspierając przedsięwzięcia z tym związane. Z powodzeniem angażuje się w 

organizację corocznej imprezy pod nazwą Kujawski Festiwal Pieśni  Ludowej, która odbywa 

się w Inowrocławiu. To z jej inicjatywy we współpracy z gminami naszego powiatu corocznie 
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odbywają się Powiatowe Prezentacje Stołów Wielkanocnych, dzięki którym młodsze 

pokolenie ma okazję poznawać ludowe tradycje związane z okresem Świąt Wielkanocnych. 

Pani Zofia Kozłowska wspiera również strażaków ochotników, uczestniczy w akcjach 

charytatywnych na rzecz osób potrzebujących. Jej wsparciem były obejmowane  przez wiele 

lat przedsięwzięcia sportowe między innymi zawody motorowodne, za które otrzymała w 

2014 roku medal za zasługi dla sportu  motorowodnego. Bardzo ważnym akcentem był jej 

udział w dożynkach prezydenckich w 2013 roku, gdzie z inicjatywy Kujawsko-Pomorskiej  

Izby Rolniczej pełniła zaszczytną rolę starościny na tych dożynkach - reprezentując 

środowisko rolnicze naszego województwa. Z takich ważnych funkcji to od 15 lat pełni 

funkcję Przewodniczącej Rady Wojewódzkiego Związku Rolników Kółek i Organizacji 

Rolniczych w Bydgoszczy. Jako wzorowa rolniczka była laureatką pierwszej edycji Konkursu 

Rolnik Pomorza i Kujaw. Weszła w skład kapituły i tej kapitule do tej pory przewodniczy. Za 

swoją działalność zawodową, społeczną była wyróżniona cennymi medalami i 

odznaczeniami. Z najważniejszych wymienię Krzyż Oficerski Orderu Odrodzenia Polski 

nadany w 2009 roku, Srebrny Krzyż Zasługi nadany w 2001 roku, medal marszałka Unitas 

Durat Palatinatus Cuiaviano – Pomeraniensis nadany w 2023  roku, odznaką „Zasłużony dla 

rolnictwa”, a także nagrodą marszałka województwa Kujawsko-Pomorskiego AGRICOLA-

Syn Ziemi w 2013 roku. To byłoby na tyle i myślę, że biorąc pod uwagę te wszystkie 

działania,  te wszystkie zasługi pani Zofii Kozłowskiej, no postanowiliśmy z panem starostą 

zwrócić się do wysokiej rady o  nadanie tytułu „Zasłużony dla Powiatu” i rekomenduje 

wysokie radzie podjęcie tej uchwały. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękujemy pani Józefie 

Błajet - członkowi zarządu powiatu za piękne przedstawienie naszej kandydatury, naszej 

kandydatki tutaj w projekcie uchwały pani Zofii Kozłowskiej. Bardzo proszę o  głosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 
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10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 głosów za. 

Dziękuję. Uchwała przeszła 100% głosami. Bardzo dziękuję wysokiej radzie”. 

Uchwała Nr III/32/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 r. w sprawie 

nadania Pani Zofii Kozłowskiej tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego” została podjęta i 

stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Panu Jackowi 

Pietraszko tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, przechodzę 

do punktu 15: „Podjęcie uchwały w sprawie nadania Panu Jackowi Pietraszko tytułu 

„Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. Wysoka rado, ta sama kapituła, która zebrała się 28 

sierpnia tego roku w 100% głosów zaopiniowała pozytywnie przyznanie  tytułu „Zasłużony 

dla Powiatu Żnińskiego” dla pana Jacka Pietraszko. Wniosek został złożony przez pana 

Zbigniewa Jaszczuka Starostę Żnińskiego oraz pana Andrzeja Hłonda, Wicestarostę. Pan 

Zbigniew Jaszczuk - bardzo proszę o głos”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni  

państwo. Pan Jacek Pietraszko to znacząca postać w powiecie żnińskim. Z zawodu jest 

nauczycielem. W latach  1997-2016 pełnił funkcję dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 im. 

Powstańców Wielkopolskich, później w przekształconej szkole w zespół szkół. Nawiązał 

współpracę z  gminą i szkołą partnerską w Jaszunach na Litwie. Duże uznanie w lokalnym 

środowisku spowodowało też to, że w wyniku wyborów samorządowych został radnym rady 

powiatu i w kadencji 2002-2006 był członkiem zarządu powiatu. W swoim życiu 
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zawodowym podjął się również pracy w Międzyszkolnym Klubie Żeglarskim, którego 

prezesem był przez dwie kadencje. Na szczególną uwagę zasługuje działalność  propagująca 

postawy patriotyczne i pielęgnowanie polskości wśród młodzieży w szkole, w której był 

dyrektorem. Udowadniają ten fakt obchody kolejnych rocznic wybuchu Powstania 

Wielkopolskiego 1918-1919, które ze skromnego szkolnego święta przerodziły się w obchody 

powiatowe i wojewódzkie, jak również krajowe. Przy Szkole Podstawowej nr 1 w której 

właśnie pan Jacek  Pietraszko był dyrektorem utworzył Żniński Oddział Kujawsko-

Pomorskiego Towarzystwa Pamięci Powstania Wielkopolskiego. Pan Jacek Pietraszko był 

przez trzy kadencje prezesem Oddziału Kujawsko-Pomorskiego Towarzystwa Pamięci 

Powstania Wielkopolskiego, członkiem zarządu głównego TPPW, a od 2010 roku wchodzi w 

skład powołanego przez wojewodę Komitetu Ochrony Miejsc Pamięci Walki Męczeństwa 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Obecnie jest to Komitet Niepodległa 2018. Za swoje  

osiągnięcia był wielokrotnie odznaczany odznaczeniami resortowymi i państwowymi, dlatego 

też wnioskuję do wysokiej rady o przyznanie panu Jackowi Pietraszko „Zasłużony dla 

Powiatu Żnińskiego”, dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście za 

obszerne przedstawienie kandydatury pana Jacka Pietraszko i jego dorobku. Bardzo proszę, 

pani wiceprzewodnicząca Magdalena Siwak odczyta wysokiej radzie projekt  uchwały”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Magdalena Siwak – „uchwała nr III/33/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 roku w sprawie nadania Panu Jackowi Pietraszko 

tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego”. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co 

następuje: §1. Uhonorować tytułem „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego” Pana Jacka 

Pietraszko. §2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Powiatu w Żninie 

oraz Staroście Żnińskiemu. §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”.   

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani Magdalenie 

Siwak, wiceprzewodniczącej rady za odczytanie projektu uchwały. Bardzo proszę wysoką 

radę o głosowanie”. 

Głosowało 19 radnych: „za” - 19; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 
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7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   za 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 19 głosów za. 

Dziękuję  wysokiej radzie za głosowanie i zarządzam przerwę do godziny 11:00, dziękuję”. 

Uchwała Nr III/33/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 12 września 2024 r. w sprawie 

nadania Panu Jackowi Pietraszko tytułu „Zasłużony dla Powiatu Żnińskiego” została podjęta 

i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 16. Roczne sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w 

Żninie ze swojej działalności, a także informacja o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu Żnińskiego w 2023 roku. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, wznawiam 

obrady rady powiatu po przerwie. Pozwólcie państwo, że poproszę państwa o wyrażenie 

zgody na przesunięcie punktu, który dotyczy informacji Przewodniczącego Rady i Starosty 

Żnińskiego o złożonych oświadczeniach majątkowych po punkcie roczne sprawozdanie 

Komendanta Powiatowej Policji w Żninie. Wysoka rado, w związku z tym, że mamy z panem 

starostą jeszcze inne obowiązki, bardzo ważne również, to ja, jeżeli będzie godzina 11:45 

przekażę prowadzenie obrad panu wiceprzewodniczącemu Pawłowi Koperskiemu, natomiast 

pan starosta przekaże obowiązki panu wicestaroście i poproszę wówczas wysoką radę o 

kontynuację punktu: „Roczne sprawozdania Kierowników Nadzorów”, chyba, że nam się uda 

już to procedować i zakończenie sesji. Szanowni państwo punkt 16: "Roczne sprawozdanie 
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Komendanta Policji Powiatowej w Żninie ze swej działalności, a także informacja o stanie 

porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu Żnińskiego w roku 2023". Witamy 

już na sesji młodszego inspektora pana Tomasza Rybczyńskiego - Komendanta Powiatowej 

Policji w Żninie. Po wystąpieniu pana komendanta poproszę o opinię komisji pana Dolatę i 

ewentualne pytania. Bardzo proszę, panie komendancie”. 

Mł. insp. Tomasz Rybczyński Komendant Powiatowy Policji w Żninie – „szanowna 

pani przewodnicząca, wysoka rado, panie starosto. Przyszedł mi w udziale - tak jak w 

zeszłym roku - przyszło mi w udziale zaprezentować roczne sprawozdanie Komendanta 

Powiatowego Policji w Żninie łącznie z informacją na temat stanu bezpieczeństwa i porządku. 

Wiem, że nie mamy dużo czasu. Jakieś 15 minut studenckie. Studencki kwadrans. Postaram 

się zwrócić uwagę na najistotniejsze rzeczy. Przede wszystkim to sprawozdanie w obecnej 

formule jest troszkę inne niż ubiegłoroczne i te składane w poprzednich latach myślę, że 

przyjęte zostało pozytywnie i będziemy mogli sobie w takim trybie te informacje jako policja 

przedkładać. Oczywiście pierwszy obszar no to charakterystyka taka ogólna tych warunków, 

w których przychodzi nam - policjantom na terenie powiatu żnińskiego działać. Te 

uwarunkowania są tutaj przedstawione bardzo obszernie i wskazujemy na to, co powoduje i 

determinuje różnego rodzaju zagrożenia. Oczywiście struktura organizacyjna i tutaj przejdę 

do bardzo istotnej rzeczy, czyli stan etatowy - 130 etatów według stanu na dzień 31 grudnia 

2023 roku. Dzisiaj tych etatów mamy 136. Udało się pozyskać i to bardzo pozytywny trend, 

ponieważ do jakiegoś czasu jednostką szczebla miejskiego i powiatowego uszczuplano tą 

strukturę etatową. Dzisiaj możemy się cieszyć z tego wzmocnienia. To wzmocnienie dotyczy 

szczególnie 4 etatów dla policjantów ruchu drogowego, jednego etatu do służby kryminalnej - 

konkretnie do zespołu do spraw zwalczania przestępczości gospodarczej i jeden etat wsparł 

zespół do spraw wykroczeń. Oczywiście naszą bolączką są wakaty i tych wakatów na koniec 

zeszłego roku było 10. Obecnie nie jest lepiej. Do przedwczoraj jeszcze było 15. Cieszę się, 

bo przyjęto nam dwóch kolejnych policjantów. Zredukowały się te wakaty do 13, ale 

niebawem czeka nas odejście dwóch policjantów: jeden do Komendy Miejskiej Policji w 

Bydgoszczy przechodzi, drugi przechodzi do Żandarmerii Wojskowej i znowuż zrobi się ta 

sama liczba. Oby do końca roku nikt już służby w Komendzie Powiatowej Policji w Żninie 

nie zakończył. Nie wiem, co się stanie z nastaniem następnego roku. Styczeń/luty to naturalny 

czas odejść na emeryturę. Staram się motywować kadrę, szczególnie tą kadrę kierowniczą. 

Znacie ich państwo bardzo dobrze. To są doświadczeni funkcjonariusze z dużym takim 

dorobkiem służby i nie chciałbym, żeby tutaj akurat ta doświadczona kadra uciekała, bo ktoś 

tą młodzież policyjną musisz szkolić ten spryt i doświadczenie policyjne przekazywać. 
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Oczywiście Komenda Powiatowa Policji w Żninie to nie jest podmiot, który jako jedyny 

realizuje te zadania na rzecz utrzymania bezpieczeństwa i porządku. To jest oczywiście 

kooperacja z innymi podmiotami i służbami, inspekcjami. Naturalnym naszym takim 

najmocniejszym partnerem to jest straż pożarna i jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych, 

które wchodzą w system krajowego ratownictwa i tu z tego miejsca chciałbym im bardzo 

serdecznie za to wsparcie podziękować, bo wielokrotnie są pierwsi na miejscu zdarzenia, 

pomagają nam przy zabezpieczeniu różnego rodzaju imprez sportowych, masowych i tak 

dalej, a także to wsparcie czujemy na co dzień i jest dla nas bardzo istotne. Oczywiście inne 

podmioty, instytucje, straż rybacka, straż łowiecka, straż leśna, z którymi również 

współpracujemy na co dzień, WOPR, szereg innych powiatowych służb, sanepid, powiatowe 

centrum pomocy rodzinie i lokalne ośrodki pomocy społecznej. To też niesamowite wsparcie 

- szczególnie dla tych policjantów, którzy realizują te działania profilaktyczne i te związane 

ze zwalczaniem przemocy, ograniczaniem zjawisk patologicznych i wsparciem rodziny. 

Chciałbym też zwrócić uwagę na to, jak wygląda nasz sprzęt transportowy. Tu sytuacja też 

nie jest za ciekawa, ponieważ najstarszy nasz sprzęt pochodzi z 1999 roku. To jest przyczepa 

do holowania łodzi wraz z łodzią.  Ta łódź też już jest można powiedzieć staruszka, bo też z 

tego samego roku. Najstarszy samochód z 2005 roku, najmłodszy z 2023. Średnia lat tych 

samochodów to 9, 8 pojazdów 16-letnich, do 5 lat - 8 pojazdów również. Także borykamy się 

z tymi kłopotami transportowymi również. Cieszę się, że znajduję zrozumienie i w zeszłym 

roku udało się wygospodarować środki, które niebawem zostaną skonsumowane. Mówię tutaj 

o samorządach gminy Rogowo i Janowiec, i do Janowca Wielkopolskiego trafi w 

październiku nieoznakowany radiowóz marki Hyundai I30 i myślę tutaj też o gminie 

Łabiszyn, która w połowie sfinansowała zakup  oznakowanego z kolei radiowozu marki Kia 

Sportage, czyli taki samochód trochę większy, wyższy, dobry i przydatny z punktu widzenia 

trudnego terenu, na jakim operują policjanci dzielnicowi z Łabiszyna - to szczególnie 

przydatne i dziękuję. Też aplikowałem tutaj do wysokiej rady za pośrednictwem pana starosty 

o to wsparcie w następnym roku i chciałbym tutaj prosić o zrozumienie i udzielenia całego 

wsparcia i myślę tutaj o zakupie samochodu, radiowozu oznakowanego marki, wersji furgon. 

Marki jeszcze nie znam, bo to dopiero będzie finalizowanie w następnym roku. Bardzo na to 

liczę, szczególnie liczą też policjanci, bo te zakupy centralne są bardzo ograniczone. Mówię 

tutaj o tym sprzęcie i o latach eksploatacji tego sprzętu, ale też chcę powiedzieć, że średnio 

dziennie od 5 do 7 samochodów z punktu widzenia awaryjności i usterek, różnego rodzaju 

innych okoliczności jest wyłączonych z użytkowania. To szczególna trudność później w 

realizacji tych zadań, gdzie trzeba dysponować patrole z wykorzystaniem środka transportu. 
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Jeżeli chodzi o obszar "Zapobieganie i zwalczanie przestępczości", to chciałbym zwrócić tutaj 

uwagę na stronę siódmą sprawozdania i na grafikę, która przedstawia zagrożenie 

przestępczością na 10 000  mieszkańców. Poprzedni I Zastępca Komendanta Wojewódzkiego 

Policji w Bydgoszczy inspektor Mirosław Raczkowski mówił, że to jest tak zwany slajd 

deweloperski, ponieważ deweloperzy chętnie lokują swoje inwestycje w tych powiatach, 

gdzie jest bezpiecznie, bo tam można przyciągnąć potencjalnych klientów i ludzie chcą 

mieszkać tam, gdzie jest bezpiecznie i faktycznie od kilku dobrych lat powiat żniński sytuuje 

się w pierwszej trójce. Obecnie za poprzedni rok na trzecim miejscu patrząc na to zagrożenie 

na 10000 mieszkańców i to najbardziej oddaje ten stan bezpieczeństwa na terenie powiatu, bo  

można sobie dekomponować to, co jest przedstawione na późniejszych stronach tego 

sprawozdania na poszczególne rodzaje przestępczości. Cieszy oczywiście spadek dynamiki 

przestępstw w tych siedmiu podstawowych kategoriach na przestrzeni ostatnich kilku lat. Ja 

jestem też zwolennikiem przedstawiania tego w takiej głębszej, szerszej perspektywie kilku 

ostatnich lat. Wtedy możemy sobie zobaczyć trendy i tendencje, i tu szczególnie - jeżeli 

mówimy o tych przestępstwach najbardziej uciążliwych społecznie - raz to kradzież z 

włamaniem, kradzież, kradzież pojazdu, uszkodzenie mienia, rozbój, bójka, pobicie i 

uszkodzenie ciała. To gdybyśmy poprowadzili sobie na tej grafice taką krzywą tendencji, to 

ona jest opadająca i właśnie o to chodzi. Rok do roku podobna liczba postępowań 

przygotowawczych. Także tutaj to obciążenie prowadzonymi  postępowaniami nie rośnie i to 

też dobrze w tej naszej sytuacji kadrowej. Poszczególne dalsze strony to przedstawienie i 

dekompozycja taka graficzna w tych siedmiu podstawowych kategoriach i tutaj moja uwaga, 

bo ktoś może zadać  pytanie z państwa, wysokiej rady, że no tych wartości liczbowych nie 

przedstawiłem na terenie gminy Łabiszyn, Gąsawa i  Rogowo. To z tego powodu, że to jest 

przedstawienie danych dotyczących konkretnie jednostek policji, a jak wiemy Komisariat 

Policji w Barcinie działa również na terenie gminy Łabiszyn. Tutaj żnińskie struktury działają 

na terenie gminy Gąsawa, a Janowiec Wielkopolski obejmuje swoim działaniem gminę 

Rogowo. Jeżeli chodzi o działalność typowo prewencyjną policji, to scharakteryzuje tylko 

syntetycznie to obciążenie interwencyjnością. Interwencje zgłoszone tylko te podlegające 

raportowaniu, oprócz interwencji własnych – to 7,5 tys. interwencji rocznie, średnio dziennie 

20-22 interwencje. Bywają dni - gdzie jest ich 8, 11. Bywają, gdzie jest 40. To w zależności 

od różnych uwarunkowań – szczególnie też w okresie wakacji jest tego więcej. Dobra 

pogoda, skupiska ludności determinują i wyzwalają powstawanie określonych zachowań, 

niekoniecznie akceptowalnych, a wyzwalających zgłoszenie interwencji. Oprócz tego 

oczywiście interwencje własne policji. Istotny element - i to powtarzam rok w rok - krajowa 
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mapa zagrożeń bezpieczeństwa. Jest troszkę tych zgłoszeń, które powodują, że mamy tą 

pracę, musimy jechać i je zweryfikować i się to nie potwierdza. Troszkę zgłoszeń traktowane 

jako żart, pomyłka, ale no gro z nich wykorzystujemy i po prostu możemy kierować swoje 

siły i środki tam, gdzie te zagrożenia faktycznie się pojawiają. Większość zagrożeń 

oznaczanych na krajowej mapie to zagrożenia w ruchu drogowym i dotarliśmy właśnie do 

tego obszaru bezpieczeństwa w ruchu drogowym. Rok do roku nie jest lepiej, ponieważ jak 

spojrzymy sobie na liczbę zdarzeń ogółem - 515 do 317 w poprzednim 2022 roku. Myśmy się 

też mocno zastanawiali i analizowali sobie tą sytuację i na naszym poziomie doszliśmy do 

wniosku, że związek z tym mają praktycznie dwie rzeczy, tak: otwarcie już w całym swoim 

przebiegu drogi S5 od Nowych Marz już, a pamiętamy, że stało się to w wakacje zeszłego 

roku. Zdjęto ograniczenie prędkości na odcinku od Nowych Marz do Bydgoszczy i wtedy 

kierujący chętniej niż zwykle zaczęli korzystać tą trasą komunikacyjną. No i remont tutaj 

naszej drogi Łabiszyn - Brzoza. To też powodowało, ten tranzyt odbywał się w innymi 

drogami niższych kategorii. To też wyzwalało pewnego rodzaju zagrożenia i doprowadzało 

do powstawania kolizji drogowych i wypadków. 7 ofiar śmiertelnych. Chciałoby się 0, ale no 

tak to wygląda. W tym roku 2 póki co i chciałoby się powiedzieć, żeby więcej ludzi na 

drogach nie ginęło. Tak to jest, szanowni państwo, że w wypadkach drogowych ginie w ciągu 

roku w całej Polsce i w naszym powiecie więcej osób niż w przypadku zabójstw. Kierowanie 

w stanie nietrzeźwości - 107 kierujących w stanie nietrzeźwości, 115 w stanie po użyciu 

alkoholu. Można powiedzieć, że duch w narodzie nie ginie i badamy więcej, ujawniamy 

więcej, robimy więcej działań "Trzeźwy kierujący". Wczoraj ostatnio przeprowadzone - 

dwóch niestety też po alkoholu. Przepisy łamane notorycznie, zakazy nieprzestrzegane. 

Przypadek z ostatniego tygodnia - kierujący ciężarowym Iveco po alkoholu, pomimo 

cofniętych uprawnień przez starostę, po przekroczeniu 24 punktów nieprzejęty w ogóle 

sytuacją i nie widzi w tym nic złego. Jeżeli chodzi o podsumowanie – już krótko to, co 

powiedziałem wcześniej. Cieszę się, że utrzymujemy się wśród tych trzech powiatów z 

najmniejszym zagrożeniem przestępczością. Nie wiem jak to policjanci  zrobili w zeszłym 

roku, ale mimo tych trudności i różnych innych okoliczności podnieśli poziom 

wykrywalności z 82,72% do 86,4. Do tego momentu, jeżeli mówimy o 2024 roku, jest 

podobnie. Także wyrażam zadowolenie tutaj z pracy podległej kadry i oby ta wytrzymałość 

przy tym obciążeniu pracą się nie wyczerpała. Z innych rzeczy chciałem podkreślić, że ta 

inwazja Federacji Rosyjskiej na Ukrainę u nas nie spowodowała jakiś wielkich perturbacji. 

Nie mamy z tym żadnych problemów, ale musimy mieć z tyłu głowy, że niestety no jesteśmy 

w stanie wojny, może nie tej takiej konwencjonalnej, tak, ale wojny informacyjnej, wojny 



 41 

wywiadów i tak dalej, i tak dalej. Także musimy być wszyscy na każdym kroku czujni i 

wyłapywać te jakieś niestandardowe zachowania i podejrzane, i podejrzaną aktywność ludzi i 

o to też proszę, abyśmy przekazywali te informacje – jeżeli coś takiego zauważymy. Co do 

głównych kierunków pracy naszej komendy - no to oczywiście promocja rekrutacji do służby 

w policji, bo to najważniejsze zadanie. Jeżeli będziemy pracować w pełnym etacie - będzie 

nam lżej i będziemy mogli zrobić więcej i odpowiadać na te potrzeby społeczeństwa i być w 

większej ilości tam, gdzie nas po prostu potrzeba. Oczywiście dalsze ograniczenie liczby 

przestępstw najbardziej uciążliwych dla społeczeństwa i tych zachowań społecznie 

nieakceptowanych. Co do ruchu drogowego, przy tym zagrożeniu zdarzeniami kierowanie do 

służby optymalnej do możliwości liczby policjantów, również do służby zewnętrznej, czyli 

tych policjantów ogniw patrolowo-interwencyjnych. Kontynuacja działań z zakresu 

profilaktyki społecznej i edukacji najmłodszych oraz seniorów i tutaj chciałbym też za 

pośrednictwem państwa wysokiej rady zaapelować o to upowszechnianie tej wiedzy wśród 

seniorów, bo myślę, że naprawdę bardzo dużo w przestrzeni publicznej mówi się, dużo 

przestępstw, dużo materiałów zawieranych na ten temat, a tylko ostatniej doby 9 sytuacji 

prawie na 1,5 mln złotych oszustw metodą na wnuczka, na policjanta, na prokuratora. 

Mnożyć można by było tych sytuacji. W zeszłym tygodniu małopolska  policja zatrzymała 

grupę 11 przestępców, którzy zajmowali się tym procederem - 26-latek na czele i tylko 

jednorazowe oszustwo przyniosło im korzyść w postaci 700 000 zł, które pan w ciągu 

godziny załatwił. To jest naprawdę przerażające. Nie wiem z czego to się bierze też - bo 

osobiście kiedyś zajmowałem się profilaktyką i prewencją kryminalną w policji. Pamiętam 

jak na Uniwersytecie Trzeciego Wieku mieliśmy okazję rozmawiać z seniorami i pani 

siedząca koło mnie ciągnęła mnie za mundur i mówi: "Wie Pan, tyle żeśmy tutaj usłyszeli 

dzisiaj, że naprawdę nie dam się oszukać". Za 2 tygodnie przyjeżdżam do służby, patrzę, 

kobieta zapłakana w poczekalni, tak i mówi: "Chyba pan mnie zabije". 40 000 zł. Także 

trudno to sobie naprawdę wytłumaczyć, dlaczego tak się dzieje. Myślę, że to tak”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję”.  

Mł. insp. Tomasz Rybczyński Komendant Powiatowy Policji w Żninie – „w 

najbardziej syntetycznym przekazie te rzeczy, które najważniejsze. Oczywiście chciałbym 

podziękować wysokiej radzie, samorządowi powiatowemu i poszczególnym samorządom 

gminnym za to wsparcie merytoryczne, rzeczowe, to, że współpracujemy ze sobą i jesteśmy 

otwarci na rozwiązywanie problemów, a jest ich naprawdę bardzo dużo. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie 

komendancie za obszerne sprawozdanie. Mundur rzeczywiście działa na wielu. Natomiast 
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słuchając tego sprawozdania, wysoka rada otrzymała sprawozdanie. Słuchacze mogli w takim 

krótkim, ale obszernym pana sprawozdaniu usłyszeć, że działacie. My, ja mówię za siebie i 

myślę, że i w imieniu też wielu radnych, że państwo jesteście wszędzie widoczni, jesteście 

państwo w tych akcjach, bierzecie udział, macie ogromne potrzeby, ale też chciałabym 

podkreślić ciężką pracę administracji, bo niejednokrotnie rozmawiałam z panem 

komendantem i rozmawiamy, jak rozrosła się ta administracja. Nie widać tych biurowych 

pracowników, ale oni po prostu ciężko pracują i mają coraz więcej tych zadań. Protokoły, 

sprawozdania, szanowni państwo, też wiemy i doceniamy. Akcje, organizujecie akcje, 

monitorujecie i tak - jak pan wspomniał - profilaktyka, oświata, przedszkola, ale też i osoby 

starsze. Jeździmy po drogach panie komendancie i widzimy to niebezpieczeństwo. 

Współczujemy wam tej pracy, ponieważ zauważamy, że kierowcy są coraz bardziej 

niebezpieczni, coraz więcej jest ich na drogach i musimy rzeczywiście cały czas uważać na 

drugiego, że tak jednak były osoby śmiertelne, liczymy, że państwa działalność, państwa 

potrzeby - wiemy, że będą wspierane, widzimy te potrzeby, będziemy je wspierać. I teraz 

szanowni państwo proszę o opinię Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i 

Spraw Samorządowych pana Nikodema Dolatę o opinię sprawozdania”. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Spraw Samorządowych 

Nikodem Dolata – „pani przewodnicząca, wysoka rado. Komisja Bezpieczeństwa i Spraw 

Samorządowych na posiedzeniu pozytywnie również zaopiniowała sprawozdanie 

Komendanta Powiatowego Policji w Żninie”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

przewodniczącemu. Pan Nikodem Dolata odczytał, jako przewodniczący komisji odczytał 

opinię. Pan starosta prosi o dwa zdania, o kilka słów”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo. Komendant o tym mówił, ale nam jako samorządowcom wypada to powtórzyć. 

Komenda Powiatowa w Żninie naprawdę ma bardzo dobre wyniki - jeżeli chodzi o 

województwo kujawsko-pomorskie i w kraju też, bo powiedzmy sobie, że osiąganie 

wskaźnika wykrywalności na poziomie 86-87% to nie jest jakaś błaha i drobna sprawa. I tak 

jak komendant tutaj przed chwilą mówił - no są wakaty, problemem są wakaty. To, że 

zwiększono ze 130 na 136 ilość etatów, ale pojawiły się wakaty w skali kraju. Na dzień 

dzisiejszy jest szacowane, że jest około 18 000 wakatów. To jest taka skala problemu no i 

komendant tutaj ze swoimi służbami musi tak robić, żeby zabezpieczyć bezpieczeństwo 

mieszkańcom powiatu żnińskiego. Tak jak komendant wspominał - wpłynął do nas wniosek o 

dofinansowanie tego samochodu. Na posiedzeniu zarządu rozpatrzyliśmy wniosek 
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pozytywnie. Odpowiedź do komendanta poszła, żeby – no, że tak powiem - ustawiał się w  

kolejce. Jeżeli chodzi o zapotrzebowanie na szczeblu wojewódzkim – według mojej oceny 

przy konstrukcji budżetu na '25 rok, pomimo że nie wiemy na dzień dzisiejszy, jakie będą 

środki finansowe, postaram się te pieniądze zabezpieczyć i żeby wspomóc komendę w tych 

środkach technicznych, bo tak jak mówiliśmy poprzednio i w policji, i w straży, w 

Państwowej Straży  Pożarnej ze środkami finansowymi dobrze nie jest. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. 

O głos prosił Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki i Rozwoju Gospodarczego, pan 

Witold Mrówczyński. Proszę bardzo”. 

Radny Witold Mrówczyński – „pani przewodnicząca, szanowni państwo, panie 

komendancie. Ja bym miał taką prośbę do pana, aby pan swoim podkomendnym przekazał, 

aby większą uwagę zwrócić na motocyklistów, bo to, co się dzieje - no mówię tu o Gąsawie, 

ale podejrzewam, że też w innych miejscowościach, w innych gminach jest podobna sytuacja. 

Młodzież na tych motorach, tak - szczególnie na tych małych motorach do 100-125 - to 

przecież takie szybkości rozwija, że to jest straszne, a do tego nie wiem, czy oni mają te rury 

wydechowe poobcinane, czy co. Hałas jest taki proszę pana, że to tak jakby na żużlu gdzieś 

tam tak ktoś tam jechał. Także prośba do pana aby też w terenie podwładni, podkomendni 

zainteresowali się właśnie tymi motocyklistami, ale chciałbym też, żeby zwrócić uwagę na 

samochody ciężarowe i to szczególnie samochody ciężarowe z obcymi rejestracjami. 

Niejednokrotnie zauważyłem w Gąsawie przy wjeździe 50, tak, a on na rynku ma z 80 i tą 

naczepę mu tak rzuca, że boję się, że zaraz się przewróci, jakiś tam dom przestawi, a na rynku 

mamy sytuację taką, że nawierzchnia jest, podpowiedzcie mi państwo, brukowa, więc hałas 

jest taki, że jak on przejeżdża rynkiem, to  słychać go na osiedlu gdzieś, tak. Także gorąca 

prośba, aby zwrócić uwagę tutaj właśnie i na te motory i na samochody ciężarowe”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie 

przewodniczący. Czy ktoś jeszcze prosił głos? Pan radny Paweł Sikora”. 

Radny Paweł Sikora – „pani przewodnicząca, panie i panowie radni, panie 

komendancie. Po pierwsze – gratuluję wspaniałych wyników, jeśli chodzi o wykrywalność 

przestępstw. Chciałem zwrócić uwagę na taką jedną pewną dolegliwość dla mieszkańców, 

która być może nie jest taką najważniejszą sprawą z punktu widzenia pracy Policji, ale jest 

dość uciążliwa dla mieszkańców. Co prawda zamyka się teraz okienko pogodowe dla tych 

osób, które lubią spożywać "pod chmurką" alkohol, ale w niektórych miejscach publicznych, 

szczególnie w parkach, przy placach zabaw zdarza się, że takie osoby są, no spożywają po 

prostu ten alkohol, tak. Szczególnie jest to uciążliwe w tych miejscach, gdzie przebywają 
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kobiety z dziećmi, czyli właśnie te  miejsca takie rekreacji. Prosiłbym o zwrócenie uwagi w 

tym sezonie wiosenno-letnim też na ten problem, ponieważ docierają do mnie głosy, że są 

pewne osoby, które nagminnie dopuszczają się takiego procederu i z punktu widzenia  opinii 

publicznej, z punktu widzenia mieszkańców - ci mieszkańcy sygnalizują, że jest to trudno 

zrozumiałe i trudno  zaakceptować to,  że ten proceder powtarza się i są to właściwie ciągle te 

same osoby, które dopuszczają się takich sytuacji. Także zwracam uwagę tylko na taką 

drobną sytuację. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję za wypowiedź. 

Pan radny Paweł Sikora. Czy ktoś z państwa? Panie komendancie, pan komendant Tomasz 

Rybczyński, Komendant Policji Powiatowej. Dziękujemy za sprawozdanie. Życzymy 

sukcesów, powodzenia. Dziękujemy za całą pracę, którą państwo wykonujecie i prosimy w 

imieniu całej rady powiatu o przekazanie gratulacji, podziękowań i ukłonów za tą 

odpowiedzialną pracę, że mieszkańcy mogą się czuć bezpiecznie i za te wyniki, o których 

tutaj mówił pan starosta. Gratulujemy tych wyników”. 

  

Pkt 17. Informacja Przewodniczącego Rady i Starosty Żnińskiego o 

złożonych oświadczeniach majątkowych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, prosiłam o 

przesunięcie porządku w naszym programie. „Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w 

Żninie”. To jest punkt 18. Ja i pan starosta przedstawimy informację o złożonych 

oświadczeniach. 17 przesunięty, przepraszam. Pkt 17: „Informacja Przewodniczącego Rady 

Powiatu w Żninie dotycząca oświadczeń majątkowych” złożonych przez osoby określone w 

art. 25c ust.3 pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym. Stosowny 

Dziennik Ustaw. "Pkt 1. Radni rady powiatu w Żninie złożyli oświadczenia majątkowe na 2 

miesiąc przed upływem kadencji 2018-2024. Następnie w ciągu 30 dni od dnia złożenia 

ślubowania w kadencji 2024-2029 oraz za 2023 rok złożyli oświadczenia w ustawowym 

terminie. Pkt 2. W analizowanych oświadczeniach majątkowych nie stwierdzono 

nieprawidłowości. W związku z tym pkt 3. W związku z tym, że nie stwierdzono 

nieprawidłowości, nie zachodziła konieczność podjęcia działań związanych z 

nieprawidłowościami w analizowanych oświadczeniach majątkowych". Dziękuję wysokiej 

radzie za te oświadczenia majątkowe i że to wszystko udało się złożyć bez nieprawidłowości. 

Bardzo proszę, pan starosta”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo. Więc jeżeli chodzi o oświadczenia majątkowe - wszystkie osoby określone w 
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stosownych przepisach prawa złożyły oświadczenie majątkowe za '23 rok według stanu na 31 

grudnia w ustawowym terminie, czyli do końca kwietnia bieżącego roku. Wszystkie osoby, 

które otrzymały upoważnienia do wydawania decyzji administracyjnych z upoważnienia 

starosty również złożyły takie oświadczenia. Oświadczenia majątkowe złożyli członkowie 

zarządu powiatu wybrani 7 maja tego roku na kolejną kadencję. Wszystkie osoby 

zobowiązane do złożenia oświadczeń majątkowych w związku z odwołaniem ze stanowiska 

oraz rozwiązaniem umowy o pracę również złożyły takie oświadczenie. Wynika to 

oczywiście z wyboru na nową kadencję 2018-'24. W analizowanych oświadczeniach 

majątkowych nie stwierdzono nieprawidłowości, nie zachodziła konieczność podjęcia działań 

związanych z nieprawidłowościami w analizowanych oświadczeniach majątkowych. 

Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście”. 

 

Pkt 18. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „pozwólcie państwo, że 

pilnując czasu jeszcze przesunę punkt 19: „Wnioski”. Szanowni państwo, wysoka rado, chcę 

skorzystać z okazji i podziękować całej radzie, która od ostatniej sesji uczestniczyła w wielu 

spotkaniach. Odbyło się wiele spotkań, uroczystości. Również w sposób szczególny należy 

podkreślić powiatowo-gminne dożynki i tu w tym miejscu pozwólcie państwo, że pani 

wiceprzewodniczącej Magdalenie Siwak podziękuję za piękne przygotowanie dekoracji na 

Dożynki Powiatowe i Gminne. Te piękne dekoracje  spowodowały, że wiele osób skorzystało 

nawet z podpowiedzi i korzystało na swoich dożynkach. Pani wie, na jakich. Więc ja chcę 

bardzo serdecznie w imieniu całej rady pani podziękować. Dziękuję bardzo i jeszcze 

prezenty. Pan starosta prezent, bo ja tak z panem starostą. Bardzo dziękujemy i doceniamy, bo 

to ogromna praca. Naprawdę widzę to, jakie to są działania, to trzeba mieć naprawdę zmysł, 

wyczucie, ale też być tak pracowitym. Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, jeszcze kilka 

wydarzeń. Wcześniej też zwalniał się - jeżeli jeszcze będzie czas przed godz. 12:00 pan 

przewodniczący komisji budżetu pan Witold Mrówczyński musi też nas opuścić ze względu 

na inne  obowiązki. Więc ja już tutaj informuję, że wyjdzie też wcześniej. Szanowni państwo, 

odbyło się spotkanie z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim, a najlepiej to zrelacjonuje pan 

starosta w kilku zdaniach, które mają ogromne znaczenie dla  gmin, dla powiatu. Panie 

starosto proszę o kilka słów”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „drodzy państwo, oczywiście w dużym skrócie, 

w tej sali, w poniedziałek 9-tego odbyło się spotkanie z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim i 
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jego pracownikami. No rozmawialiśmy o sprawach natury samorządowej. Pierwsza część to 

było spotkanie z wójtami i burmistrzami. Później najogólniej rzecz biorąc sprawy związane z 

zarządzaniem kryzysowym no i problemami, jakie dotyczą gmin i powiatów. Mówiliśmy 

między innymi o sprawach związanych z nowym finansowaniem samorządu terytorialnego, o 

problemach – o których dzisiaj między innymi była mowa - czyli o orzekaniu o stopniu 

niepełnosprawności. Korzystając z okazji wojewoda zobaczył nowo wybudowaną - nową, dla  

nas to już stara, dla wojewody nowa - Komendę Państwowej Straży Pożarnej. Także było to 

w mojej ocenie i w ocenie uczestników tego spotkania na pewno wartościowe spotkanie. 

Powiem tylko tyle, że wojewoda planuję takie spotkania co dwa miesiące w poszczególnych 

powiatach województwa kujawsko-pomorskiego. Pierwsze zrobił w Żninie, bo mówi, że robił 

to według alfabetu i teraz wyszło, że alfabet się zaczyna od "Ż", a tak poważnie rzecz biorąc 

wojewoda - nie wiem, czy państwo wiecie - jest mieszkańcem powiatu żnińskiego no i 

między innymi od nas zaczął. Kolejne spotkania, bo tak ustaliliśmy w ramach również 

konwentu powiatów, że kolejne spotkanie - z tego, co mi jest wiadomo - ale za dwa miesiące 

będzie się odbywało na terenie powiatu aleksandrowskiego no i dalej w kolejnych powiatach. 

Także myślę, że bardzo udane, dobre spotkanie. Taka rzeczowa samorządowa dyskusja. 

Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. 

Rzeczywiście chcę dołożyć tylko krótko jedno zdanie, że rzeczywiście takie spotkania dla 

samorządowców są znaczące, bo obserwowałam tą rozmowę z wójtem, burmistrzami i oni 

rzeczywiście potrzebują takich kontaktów, takiego wsparcia i o takie wsparcie pan starosta i 

my tutaj wszyscy razem dbamy dla naszych gmin. Szanowni państwo, odwiedza nas wielu. 

Odwiedził nas senator. Odwiedzają nas posłowie. Też starają się wesprzeć cały powiat w 

działaniach, w potrzebach wizerunku i zawsze ich serdecznie też przyjmujemy. Czy ktoś z 

rady chciałby w momencie „Wnioski i oświadczenia radnych”? Szanowni państwo, ja teraz 

poproszę o przejęcie prowadzenia obrad przez wiceprzewodniczącego pana Pawła 

Koperskiego i pana wicestarostę Andrzeja Hłonda. My państwa w tej chwili żegnamy, 

dziękując za wspólne obrady, dziękując za głosowanie, za dobre, pozytywne wystąpienia 

państwa, a witam na naszej auli, z rocznym sprawozdaniem Kierowników Nadzorów 

Wodnych Wód Polskich, którzy przedłożą sprawozdanie z działań podejmowanych z zakresu 

gospodarki wodnej na terenie powiatu żnińskiego. Witam pana Wiesława Rumel - 

Kierownika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa. Witam panią Natalię 

Czechorowska - to jest Nadzór Wodny w Żninie. Witam pana Krzysztofa Kajdan p.o. 

Kierownika Nadzoru Wodnego w Gnieźnie i witam pana Piotra Berlik - Inspektora Nadzoru 
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Wodnego w Gnieźnie. Zapraszam państwa do mikrofonu, do zajęcia miejsc. My państwu z 

panem starostą bardzo dziękujemy. Życzymy owocnych obrad, dyskusji w tych tematach, 

wsparcia tutaj pana wicestarosty i pana przewodniczącego. Do zobaczenia. Dziękujemy 

bardzo. Pan starosta jeszcze”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „szanowni państwo, żebyście nie myśleli, że się 

oddalamy z błahej sprawy, czy też na kawę. Jedziemy na Jubileusz 2. Batalionu 

Logistycznego Ziemi Żnińskiej. Jest to 20. Rocznica utworzenia tego batalionu no i musimy, 

że tak powiem, na terenie jednostki być trochę wcześniej. Oczywiście jednostki w 

Bydgoszczy, która jest sformułowana w ramach 1. Pomorskiej Brygady Logistycznej. 

Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo. Do 

zobaczenia”. 

 

Pkt 19. Roczne Sprawozdania Kierowników Nadzorów Wodnych 

Wód Polskich z działań podejmowanych z zakresu gospodarki wodnej na 

terenie Powiatu Żnińskiego. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „wysoka rado, rozpoczynamy 

realizację kolejnego punktu i bardzo bym prosił przedstawicieli Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego Wody Polskie o krótkie wprowadzenie do tego sprawozdania, a potem - jeżeli będą 

oczywiście pytania - to będę prosił o odpowiedź na pytania, dziękuję”. 

PGW Wody Polskie Nadzór Wodny w Żninie Natalia Czechorowska – „dzień dobry 

państwu. Jak co roku spotykamy się tutaj, z niektórymi już po raz kolejny z okazji właśnie 

sprawozdania złożonego przed radą powiatu przez Kierowników Nadzorów Wodnych. Jak 

państwo zauważyli, sprawozdanie dotyczy obszaru działania całego nadzoru wodnego, który 

swoim obszarem rozpościera się na różnych gminach i tak w ten sposób na powiecie żnińskim 

tutaj jest Nadzór Wodny Żnin i tutaj koledzy z Nadzoru Wodnego Gniezno. W związku z tym 

postaramy się przybliżyć co z każdego z nadzorów wodnych działo się na terenie akurat 

powiatu żnińskiego. Więc tak - jeżeli chodzi o Nadzór Wodny w Żninie - to w jego granicach 

leży prawie cała gmina Barcin, Łabiszyn, Gąsawa i część gminy Żnin. Granicą jest tutaj 

zlewnia cząstkowa jezior Kaczkowskich, tak, gdzie wpada potem woda do po prostu rzeki 

Wełny i to jest właśnie ta granica, gdzie później właśnie właściwy miejscowo jest Kierownik 

Nadzoru Wodnego Gniezno. Jeżeli chodzi o ubiegły rok to na Nadzorze Wodnym Żnin 

wykonane zostały prace utrzymaniowe na ciekach o wartości przeszło 170 000 zł. Z tego 

można powiedzieć, że były robione cieki, takie jak: Gąsawka odcinkami w gminie Gąsawa i 
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troszeczkę w Żninie. Stara Gąsawska w gminie Gąsawa, tak samo Kanał Mokre. Następnie w 

gminie Łabiszyn - Kanał Furmański, Ciągły i to tak naprawdę mniej więcej tyle. W roku 

bieżącym przewidzieliśmy prace, które no już zgłoszone były do programu utrzymania w 

zeszłym roku. Na tej podstawie sporządziliśmy dokumentacje techniczne wraz z kosztorysami 

praktycznie na wszystkie cieki i przekazaliśmy jako nadzór wodny, jako ta techniczna 

jednostka przekazaliśmy do organu, który zajmuje się postępowaniem przetargowym. Już w 

pierwszym kwartale bieżącego roku. Dotychczas wyłoniony został wykonawca jednego z tych 

cieków, bo niestety postępowania przetargowe odbywają się akurat w moim zarządzie zlewni 

etapami. Reszta cieków - 11. Będzie otwarcie ofert – jeżeli chodzi o przetarg dopiero 20 

września i na to niestety nie mamy wpływu. Jeżeli wyłonieni zostaną wykonawcy, to w takim 

razie prace, które by były wykonane na terenie powiatu żnińskiego, to będzie około 300 000 

złotych. Więc mamy nadzieję, że będzie to wszystko zrobione, bo nam na tym oczywiście 

zależy. Często przekładamy nawet jeżeli postępowania przetargowe nie dają takiego wyniku. 

Zresztą część z państwa, którzy się zajmują przetargami unijnymi wiadomo, że tam nie na 

wszystko mamy niestety wpływ i to czy wykonawca ostatecznie na przykład zdecyduje się 

podpisać taką umowę, to też jest rzecz, której nie możemy przewidzieć, bo część 

wykonawców w naszym przypadku startuje po to, żeby no nie wiem zgłosić się do wykonania 

wielu obiektów i dopiero potem – kiedy zostaną zwycięzcami powiedzmy takiego przetargu - 

dopiero decydują na przykład, które z tych cieków faktycznie mają zamiar wykonywać i tak 

naprawdę to, nie jesteśmy w stanie właśnie tego przewidzieć i czekamy po prostu na 

rozstrzygnięcia takie. No i to tak naprawdę tyle. Jeżeli są jakieś tutaj pytania”.  

PGW Wody Polskie Nadzór Wodny w Gnieźnie  p. o. Kierownika Krzysztof Kajdan – 

„ja jeszcze tylko dodam odnośnie przetargów, że to są właśnie przetargi zbiorcze, tak - czyli 

na przykład jeżeli dany nadzór ma cztery cieki, nadzorów jest 7 i wszyscy, że tak powiem, są 

w jednym przetargu, to wtedy taka firma, która startuje na wszystkie, bo nie wie na które tak 

naprawdę wygra i wygrywa na przykład 4 nadzory na 7, gdzie ma 24 cieki. No to wtedy oni 

wybierają, które są najprostsze i które są najbardziej opłacalne, tak. A odnośnie teraz tak 

Nadzoru Wodnego Gniezno - u państwa  niestety, w państwa powiecie mieliśmy tylko 

utrzymanie zastawki jazu, znaczy bardziej progu korygującego poziom wody na jeziorze 

Tonowskim. Przewidzieliśmy w planach utrzymania wód na państwa terenie całą Wełnę. 

Niestety została odrzucona. Mamy dwa cieki. Tak naprawdę teraz wyłonionych wykonawców 

- jeden na terenie miasta Gniezna, powiatu gnieźnieńskiego, a drugi na terenie miasta oraz 

gminy Gniezno. Powiem państwu tak - kosztorysy mieliśmy na 3,5 mln, dostaliśmy 200 tys. i 

nie wiadomo, czy w przyszłym roku dostaniemy pieniądze na eksploatację tej jednej budowli. 
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Więc powiem państwu, że warto by było spotykać się też z zarządcami gmin, tak, burmistrz, 

właśnie wójtami albo burmistrzami z tego względu, że oni mogą również do nas wystąpić o 

partycypację w kosztach. Dla mnie to jest osobiście lepiej, bo jeżeli oni wystąpią o coś 

takiego, to ja dostanę już tą pulę pieniędzy  na partycypację utrzymania rzeki 

zagwarantowaną i tak na przykład mamy z miastem Gnieznem odnośnie Strugi 

Gnieźnieńskiej. Więc apel też do państwa radnych, żebyście podesłali takie pomysły w 

poszczególnych gminach, które są w moim zakresie, czyli gmina Rogowo. Znaczy się jakby 

Rogowo akurat nam wyczyściło odcinek między jeziorami, to naprawdę szapoba. Janowiec. 

No Żnin, tak, no bo tam mamy Uścikowski Staw. Wiem, że będzie dużo do mnie pytań 

odnośnie jezior, więc zapraszam do pytania”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „dziękuję za przedstawienie 

sprawozdania i do głosu zgłasza się pani radna Józefa Błajet. Bardzo proszę”.   

Radna Józefa Błajet – „dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, wysoka rado, 

szanowni państwo. No cieszę się, że Gniezno dotarło na spotkanie na naszą sesję tutaj, 

ponieważ tak się składa, że akurat mieszkam na terenie gminy Rogowo, mieszkam w pobliżu 

Jeziora Tonowskiego i coś mogę na temat stanu tych cieków i Wełny i jeziora powiedzieć i no 

ubolewam bardzo, że państwo dysponujecie jak słyszę tak małymi środkami. Nie wiem z 

czego to wynika, ale po to zostało stworzone to gospodarstwo wodne, żeby tam to 

zarządzanie tymi ciekami, które są w zasobie Skarbu Państwa no odbywało się jak najlepiej. 

Tu pan sugeruje współpracę z samorządami. No być może jest to jakaś ścieżka, ale powiem 

tak - samorządy też funkcjonują na zasadzie "krótkiej kołdry", też borykają się z brakami 

finansowymi i jakaś symboliczna pomoc z pewnością taka, która by państwu pomagała jest 

możliwa, ale też nie możemy liczyć na to, że samorządy terytorialne przejmą na siebie 

obowiązek państwa, bo to nie o to chodzi. Ja tak sobie popatrzyłam właśnie na państwa 

działania dotyczące gminy Rogowo, no inwentaryzacja pomostów, parę takich drobnych 

rzeczy, to jak na działanie nadzoru i na cały rok, to troszeczkę mało. Ja bym chciała pana 

zapytać, jak państwo widzicie sprawę bobrów na rzece, szkód bobrowych, tam bobrowych, 

zniszczeń  nad jeziorami? Czy w ogóle nadzór ma orientację, jak to w tej chwili wygląda? Bo 

muszę Państwu powiedzieć, że jak ja się po takiej zimowej przerwie wybrałam nad 

Tonowskie Jezioro z psami i zobaczyłam zniszczenia w drzewostanie dokonane przez bobry, 

to po prostu włosy się jeżą na głowie i teraz pytanie - jaką państwo macie też wizję dalszego 

udrażniania rzeki Wełny, bo to, że tam pomiędzy jeziorami samorząd Rogowo się włączył - 

bardzo pięknie, bo Rada Gminy w Rogowie, pan wójt przykładają mocną wagę do rozwoju 

turystyki, do rozwoju turystyki również kajakowej i dlatego w interesie też samorządów i 
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mieszkańców jest państwu pomóc, ale - tak jak mówię - to nie jest podstawowym zadaniem 

samorządu. No pan podał takie relacje między kwotą kosztorysową a środkami do dyspozycji. 

To jest po prostu taki przeskok, że to jest aż nie do wiary, bo przecież taka dokumentacja też 

traci swoją ważność i tworzenie dokumentacji kilkusettysięcznej, o wartości kilku tysięcy, 

kilkuset tysięcy czy idącej w miliony, przy tak słabym zabezpieczeniem środków 

finansowych, to nie wiem, czy to takie trochę nie jest wychodzenie przed szereg. Ja 

rozumiem, że państwo chcecie być przygotowani na wszelki wypadek, jak się pojawi deszcz 

pieniędzy, bo być może on się pojawi zgodnie z zapowiedziami rządu, ale póki co tego 

deszczu nie widać. Natomiast no jedynym plusem z tego może faktu, że rzeka płynie wolno, 

jest to, że te słodkie wody nie uciekają do morza za szybko i że w tej chwili poprawiają nam 

klimat i to jest ten plus z tego waszego opóźnienia w działaniu. Także bym bardzo prosiła, 

żeby pan może tak  przyszłościowo się odniósł, jakie są tutaj szanse, w jakim przedziale 

czasowym jesteście państwo w stanie swoje zadania na tych ciekach będących własnością 

Skarbu Państwa zrealizować, bo tak jak my zajmujemy się  drogami i staramy się nie wiem 

nawet zadłużać, żeby te drogi, tą infrastrukturę, tu na dole tworzyć, no to drogi wodne też są 

ważne i państwo jesteście od tego. Samorządy nie przejmą tego na swoje barki, bo my 

zwyczajnie no nie mamy na to środków, a jeszcze mam jedną taką uwagę, ponieważ od lat 

bywam zapraszana i myślę, że obecna pani przewodnicząca też będzie zapraszana  na 

zebrania walne spółek wodnych i z bólem stwierdzam, że nadzoru gnieźnieńskiego zbyt 

często spółki wodne nie goszczą na swoich obradach - jeżeli chodzi o gminę Rogowo. Nie 

byłam w tym roku w Janowcu, więc nie wypowiem się za Janowiec, ale do Rogowa państwo 

nie przyjeżdżacie, a tam jest dużo uwag też i ja myślę, że ta współpraca też ze spółkami 

wodnymi jest naprawdę potrzebna i myślę, że tutaj powinniście państwo trochę wpraszać się 

nawet na posiedzenia czy komisji do spraw rolnictwa czy ochrony środowiska w  gminach, 

czy tym bardziej bywać na tych walnych w spółce wodnej. Dziękuję bardzo”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „bardzo dziękuję pani radnej  

Józefie Błajet za zabranie głosu i za zadanie pytania. Bardzo proszę - jeżeli można 

ustosunkować się do zadanego pytania”. 

PGW Wody Polskie Nadzór Wodny w Gnieźnie  p. o. Kierownika Krzysztof Kajdan – 

„powiem tak, odnośnie bobrów. Po kolei - odnośnie bobrów. Mamy decyzje nakazowe 

rozbiórki, tak. Teraz z tego co ostatnio pamiętam, to poszło zapytanie ofertowe odnośnie 

rozbiórki na Strudze Ryszewskiej, czyli - że tak powiem - na Strudze Ryszewskiej rozbieramy 

te tamy bobrowe. Oczywiście musimy mieć decyzję z RDOŚ-u odnośnie Tonowskiego - 

powiem szczerze - nie możemy, jeżeli chodzi o działania bobrów na drzewach. No to ja nie 
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wiem, co my mamy zrobić, bo nie można, koła łowieckie nie chcą ich odstrzelić, bo RDOŚ 

czasami, RDOŚ czasami wydaje zgodę na odstrzał  bobra, ale koła łowieckie nie chcą. Mamy 

przykład w Kiszkowie podobny z bobrami i na przykład tam koło łowieckie w ogóle się nie 

podjęło. Tak, to bobry tak. Jezioro Tonowskie. Znaczy się - jeszcze bym o Tonowskim 

troszeczkę inaczej powiedział, bo tam mieliśmy w tym roku śnięcie ryb między Tonowskim a 

Żernickim i tutaj właśnie był, użytkownik rybacki podołał i tam odłowił te wszystkie, że tak 

powiem śnięte ryby. Druga sprawa odnośnie partycypacji tych gmin, tak, samorządów. 

Powiem tak, naprawdę można się, ja rozumiem, wszyscy mają mało pieniędzy, tak. Tylko, że 

powiem szczerze, że bez wody to wytrzymamy maksymalnie 4 dni. Niektóre rzeki już 

wysychają u nas. Mała Wełna na przykład jest prowadząca okresowo wodę. Jeżeli my tego 

nie zrobimy, tak, mimo że staramy się pozyskać jak najwięcej środków w Zarządzie Zlewni 

RZGW i KZGW, to i tak dostajemy mało, tak. Bardzo dużo pieniędzy - jeżeli chodzi o 

fundusze dostaje wschodnia i północna Polska, tak. My jesteśmy jakąś nie wiem to chyba 

córka, nie wiem. W każdym bądź razie my jako Wielkopolska nie dostajemy dużo pieniędzy. 

Głównie idzie na wały, że tak powiem przeciwpowodziowe w Poznaniu. To współpraca i 

teraz jeszcze. Pani poruszyła temat. Spółki wodne, a, odnośnie spółek wodnych. Powiem 

szczerze, tak. Jeżeli chodzi o zaproszenia, czy to na rady powiatów, czy do gminnych spółek 

wodnych, związku spółek wodnych. To wszystkie, że  tak powiem, zgłoszenia przesyłamy do 

Zarządu Zlewni w Poznaniu. To tylko od dyrektora zależy czy on pojedzie, czy my 

pojedziemy, tak. Dokładnie. Więc tutaj. Wiem, że dzisiaj miał być tu dyrektor. Niestety no 

zadzwonił do mnie. Tak naprawdę dzisiaj powinienem być na urlopie już, no ale powiedział, 

że tutaj dużo będzie problemów różnego rodzaju, no to okej, przyjechałem. Miał być. No 

niestety wypadło mu, budowle mu wypadły akurat na Jeziorsku. Tutaj no wiadomo, 

ważniejsza sprawa. No i to chyba na tyle, a jeżeli chodzi o konserwację Wełny - jeszcze 

właśnie jedno. Powiem pani tak - wnioskowałem, naprawdę wnioskowałem w tym roku. Było 

w priorytecie drugim - Wełna od, przed Janowcem, tak, bo chcieliśmy pociągnąć dalej te 

roboty, bo w zeszłym roku wykonaliśmy 13 km od Rogoźna, bo zawsze się idzie w górę 

cieków, od dołu do góry, czyli do źródła i wykonaliśmy od Rogoźna do Wągrowca. 

Chcieliśmy w tym roku zrobić od Wągrowca do Janowca i tak w kolejnych latach, żeby ten 

cykl sześcioletni zamknąć, tak. Czyli w szóstym roku byśmy dochodzili do Gniezna, tak. No 

niestety w zeszłym roku dostaliśmy o wiele więcej pieniędzy, dwukrotność tego, co mamy w 

tym roku i powiem szczerze, że mi odrzucili od razu w pierwszym terminie, że no na pewno 

nie pójdzie drugi priorytet. Pójdzie tylko jedynka. Koniec, tak, bo nie mamy więcej pieniędzy. 

Też mieliśmy reorganizację dyrektorską, tak no wiadomo. Tutaj się wszystko zmieniło i 
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powiem szczerze no u nas też przetargi tak właśnie idą, że wszyscy, że tak powiem, są 

zbiorcze. My mieliśmy akurat przetarg wcześniej, bo mieliśmy rozstrzygnięcie w, końcówka 

lipca bodajże albo w połowie lipca, już teraz nie pamiętam dokładnie, ale umowy dopiero 

mamy podpisane od 30 sierpnia i jeszcze na dodatkowo nadzór przyrodniczy wchodzi, czyli 

wiadomo, że osoby, które zajmują się przyrodą będą nas też również nadzorować, tak. Mam 

nadzieję, że wyczerpałem odpowiedź”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „dziękuję. Bardzo proszę, pani 

radna Józefa Błajet”. 

Radna Józefa Błajet – „panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo. 

Przepraszam, że jestem taka gadatliwa, ale jestem trochę związana z rolnictwem i dlatego 

wykorzystuję tą sytuację. A proszę mi powiedzieć, tą kwestię przetargów. Z czego to 

wynikają te zbiorcze? Czy to chodzi o pieniądze? Czy to w sumie generalnie opóźnia wam też 

realizację inwestycji przecież, prawda, i mam jeszcze jedno pytanie - czy właśnie rozbijanie 

na jakieś małe zadania nie dałoby możliwości na przykład powierzania spółkom wodnym 

realizacji takich zadań? Przecież oni też mają sprzęty i też mają ludzi i chętnie by z tego 

skorzystali, prawda, i parę złotych zarobili. Dziękuję bardzo”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „bardzo proszę”. 

PGW Wody Polskie Nadzór Wodny w Gnieźnie  p. o. Kierownika Krzysztof Kajdan – 

„odnośnie przetargów i spółek wodnych, powiem pani tak - ja pracuję ogólnie w wodach 

polskich od momentu ich powstania, od 2018 roku. Ten zarzut pojawił się bodajże chyba tutaj  

nawet w 2019 albo w 2020 roku. Dlaczego spółki wodne, nie dajecie zadań spółek wodnym? 

Ja pani odpowiem bardzo prosto. Ja  zadzwoniłem w 2021 roku, w 2022, w zeszłym również, 

tak, że są przetargi, że mogą startować. Żadna spółka się nie zgłosiła,  żadna i tak samo na 

naszych zbiorczych, że tak powiem pani tak. Odnośnie zbiorczego całego RZGW w Poznaniu 

startuje jedna spółka z ziem obrzańskich, czy jakoś tak to się nazywa. To jest jedna spółka, 

która startuje. Żadna inna spółka nie startuje. Przeważnie są to prywatne podmioty, które 

wykonują u nas konserwacje i tutaj odnośnie tych przetargów - my nie ustalamy polityki 

przetargowej. Wiem, że był zarzut w 2018 roku odnośnie tego, że dlaczego nie łączymy 

przetargów skoro wszystko jest wykonywane na jednym terenie i to jest dzielenie 

zamówienia, i to podpada pod prawo zamówień publicznych”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „dziękuję. O głos prosił kolega 

radny Henryk Popławski”. 

Radny Henryk Popławski – „panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo. 

Tak przysłuchuję się tej dyskusji i wydaje mi się, że ta dyskusja do niczego nie zmierza, 
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dlatego, że my w tej chwili oczekujemy od państwa odpowiedzi na pytania, które nie państwo 

powinni udzielać. Ich szefowie powinni udzielać. Wody polskie są bardzo hierarchicznym 

tworem, obsadzonym jeszcze z klucza politycznego od zawsze. Więc tak naprawdę państwo 

występują w tej chwili w roli chłopców do bicia, bo pretensji jest dużo, nie mają żadnej mocy 

sprawczej, tylko mogą wysłuchiwać. Co do roli wód polskich - ja mam swoje zdanie z racji 

wykonywanych czynności zawodowych. Najlepiej wychodzi wodom polskim przesyłanie 

faktur i obciążanie za każdą głupotę i również utrudnianie zatwierdzenia taryf, ale to nie jest 

państwa kompetencja. Państwo zajmują się technicznym utrzymaniem, tą czarną robotą. Ja 

wam współczuję, bo musicie świecić oczami za swoich szefów, których często nawet nie 

znacie, bo nie znacie Dyrektora Generalnego Wód Polskich. Więc rola bardzo niewdzięczna. 

Nie chciałbym występować na takim gremium, w takiej sytuacji, jak wy musicie występować, 

bo bierzecie na siebie odium odpowiedzialności, nie mając żadnego wpływu - tak jak pan 

powiedział - nie decydujecie o pieniądzach. Pan musi się zmieścić w tym, co panu łaskawie 

dadzą, tak. Organizacja przetargów - odgórnie ustalone terminy - no absurdalne. Jeżeli w 

sierpniu podpisujecie umowę na wykonanie roboty, która powinna być w okresie letnim 

zrobiona tak naprawdę, to przecież wtedy do was będą jeszcze mieli pretensje, że się nie 

wyrabiacie w czasie, że w niewłaściwym czasie to robicie. Przykro mi, że musicie się tak 

tłumaczyć. Dziękuję”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „dziękuję koledze radnemu 

Henrykowi Popławskiemu za zabranie głosu i o głos prosi radny Paweł Sikora”. 

Radny Paweł Sikora – „panie przewodniczący, panie i panowie radni, szanowni 

goście. Podzielam tutaj pogląd kolegi Henryka Popławskiego, że państwo w nadzorach 

wodnych robią no wszystko, żeby z tych pieniędzy, które mają do dyspozycji zrobić te 

najbardziej ważne i pilne inwestycje, czy też bieżące utrzymanie i rzeczywiście byłoby miło, i 

proszę to przekazać swoim przełożonym, że w kolejnych takich spotkaniach z radością 

powitalibyśmy czy też Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy, 

czy chociaż dyrektora, dyrektorów zarządów zlewni, ponieważ no to są  osoby, do których 

możemy kierować konkretne uwagi i dzielić się pewnymi spostrzeżeniami, które tutaj mamy. 

Pracując w środowisku lokalnym i tak się składa, że akurat jestem przedstawicielem też 

samorządu gminnego, ponieważ na co dzień pracuję w Urzędzie Miejskim w Żninie i zajmuję 

się sprawami środowiska i samorządy gminne już teraz wiele  rzeczy robią za państwa można 

powiedzieć, bo w gminie Żnin prowadzimy bieżące utrzymanie rzeki Gąsawki, czyli te na 

odcinku miejskim dwukrotnie wykaszamy w ciągu roku, wykaszamy brzegi skarpy tej rzeki. 

Oprócz tego w ubiegłym roku przeprowadziliśmy bardzo dużo zadań związanych z 
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odmuleniem rzeki Gąsawki na odcinku między Jeziorem Żnińskim Małym a Jeziorem 

Skarbińskim, choć po to właśnie, żeby poprawić warunki do uprawiania turystyki, ponieważ 

są to jeziora, które są wykorzystywane do żeglarstwa, kajakarstwa czy też rekreacyjnego: 

pływanie rowerami wodnymi czy też regularnej turystyki statkiem w Wenecji, a który 

potrzebuje odpowiednią głębokość, żeby móc pływać na tych wodach i podzielę się z 

państwem takim jednym kejsem, takim przykładem, który mnie osobiście bardzo poruszył - 

mianowicie samorząd pozyskał środki ze środków unijnych, środki zewnętrzne. Dołożył 

wkład własny. Na zasadzie porozumienia realizował to zadanie i okazało się, że my wchodząc 

na tę pracę przez określony odcinek czasu, musimy jeszcze odprowadzić do państwa 

dzierżawę za tą rzekę na czas realizacji tego przedsięwzięcia. To nie była wielka kwota, bo to 

jest kwota, to była kwota rzędu paru tysięcy złotych, ale mimo wszystko no to była rzecz, 

która okazała się nie do przeskoczenia i oparło się o centralę w Warszawie i trzeba było po 

prostu płacić. No i czasami właśnie tak wygląda ta współpraca, że samorządy biorą na swoje 

barki pewne zadania, ale z tym partnerstwem z wodami polskimi to bywa różnie. To jest 

pierwsza rzecz. Poza tym proszę pamiętać też, że samorządy gminne odprowadzają spore 

środki do wód polskich, ponieważ są to pieniądze związane z odprowadzeniem wód 

roztopowych i deszczowych do zbiorników powierzchniowych, czyli do rzeki, do jezior. W 

przypadku gminy Żnin to jest sto kilkadziesiąt tysięcy zł w skali roku. Życzyłbym sobie, żeby 

te pieniądze rzeczywiście wracały na teren tych samorządów, które odprowadzają takie środki 

po to, żeby były one angażowanie właśnie w utrzymanie tych ciągów wodnych, które na 

danej gminie się znajdują. No i ostatni temat, o którym też rozmawialiśmy tutaj, czyli o 

współpracy z gminnymi spółkami wodnymi. Rzeczywiście te gminne spółki wodne w ramach 

też możliwości finansowych, jakie posiadają, konserwują między innymi rowy melioracyjne, 

który następnie prowadzą tą wodę do tych ciągów wyższego rzędu i tutaj takim przykładem 

jest na przykład Pomorka, która wymaga interwencji już od dłuższego czasu. Wiem, że w tym 

roku był przetarg. Gminna Spółka Wodna nie wystartowała w tym przetargu i to była też 

decyzja świadoma zarządu spółki, ponieważ środki dostępne na to zadanie były absolutnie 

niewystarczające na to, żeby to zadanie można było zrealizować. Więc no uznali, że nie będą 

uprawiać fikcji i składać oferty, która i tak będzie na "dzień dobry" przewyższała te środki, 

które zostały zabezpieczone, ponieważ szkoda ich pracy na to, bo i tak tych pieniędzy jest za 

mało. Więc prosiłbym też o taką refleksję nad tym, że tak pracę, którą państwo wykonują 

czasami być może no niestety nie są pracami, które uzyskują określony efekt, z tego między 

innymi względu, że z góry wiadomo, że nie powiedzie się pewne zadanie, ponieważ jest za 



 55 

mało środków i to być może na papierze i w planach dobrze wygląda, ale rzeczywistość dość 

brutalnie weryfikuje te plany i zamierzenia. Dziękuję bardzo”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „dziękuję radnemu Pawle 

Sikorze za zabranie głosu w tym punkcie. Czy jeszcze ktoś z państwa  chciałby zabrać głos? 

Bardzo proszę”. 

PGW Wody Polskie Nadzór Wodny w Żninie Natalia Czechorowska – „dziękuję. Ja 

tylko tak chciałam o tych właśnie kwotach, które przeznaczamy na realizację jakiegoś 

zadania. No niestety wynikają one z norm polskich i jeżeli my sporządzamy jakiś kosztorys  i 

mamy przemiar - to znaczy jest ciek o jakiejś szerokości, o jakiejś długości, to niestety nie 

mamy możliwości, żeby go  w jakiś tam sposób sztucznie zwiększać. Staramy się, co roku no 

tą stawkę roboczogodziny dostosowywać do aktualnych. Właśnie średnich dla danego na 

przykład województwa czy roboczogodzinach i niestety przy stosowaniu właśnie takich 

stawek no to wychodzą takie rzeczy. To nie jest tak, że my sobie skądś po prostu bierzemy i 

że tyle ma być i tyle wam tam powinno wystarczyć. Tylko niestety właśnie wynika to z takich 

rzeczy i to jest też właśnie tylko kwota, która przy przetargach jest wskazana jako kwota, 

którą zamawiający ma zamiar przeznaczyć na realizację tego zadania, co nie znaczy, że jeżeli 

właśnie  wyjdzie więcej, nie będzie podpisana taka umowa. Tak jak już właśnie nie wiem czy 

dzisiaj właśnie wspominałam, że wielokrotnie się zdarzało, że w przypadku cieków, które 

naprawdę tak jak właśnie Pomorka zresztą, wymagały już tej konserwacji, a jedynym tam 

oferentem była firma na przykład, która przekraczała, której oferta była 150% tego co 

zamierzaliśmy przeznaczać, to my jako jednostka terenowa wielokrotnie opiniowaliśmy to 

pozytywnie i mówiliśmy, że tutaj no jak potocznie mówiąc: „cena nie gra roli” i po prostu to 

musi być zrobione. W przypadku Pomorki też staraliśmy się w tym roku wyjątkowo podjąć 

jeszcze szybciej właśnie działania, które zmierzałyby do tego, żeby nad nami podjęła, 

spowodowała właśnie uruchomienie tego postępowania przetargowego i teraz to też jest 

Pomorka jest jednym z tych ścieków, gdzie wygrała firma, gdzie czekamy od miesiąca na 

podpisanie umowy, bo też  prawdopodobnie szukają podwykonawców i tutaj po prostu też nie 

mamy na to wpływu”.  

PGW Wody Polskie Nadzór Wodny w Gnieźnie  p. o. Kierownika Krzysztof Kajdan – 

„ja jeszcze tylko dodam, że jeżeli chodzi o kosztorysy, to kosztorysy robimy, że tak powiem 

przeważnie styczeń/luty, tak. Czyli na dany rok, że tak powiem, w styczniu/lutym określamy 

co przy fluktuacji, że tak powiem, robót budowlanych, przy cenie fluktuacyjnej, tak, no to 

wiadomo, że zmienia się cena, tak. Idzie do góry. Więc tutaj właśnie też jest ten problem”. 
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „dziękuję za przygotowanie 

tego sprawozdania, za przedstawienie, za państwa przyjazd na obrady naszej dzisiejszej sesji i 

za udzielenie odpowiedzi pomimo tego, że no nie do końca te odpowiedzi nas wszystkich 

tutaj satysfakcjonują. Tak więc - dziękuję. Ten punkt został  zrealizowany”. 

 

Pkt 20. Zakończenie sesji. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „przechodzimy do realizacji 

kolejnego punktu. Punktu 20: "Zakończenie sesji". Chciałbym podziękować za obecność, za 

państwa aktywność i zamykam III sesję Rady Powiatu Żnińskiego”. 

 

Obrady III sesji Rady Powiatu w Żninie w dniu 12 września 2024 roku zakończono o 

godz. 1215. 

Na tym protokół zakończono.  

 

        Przewodniczący Rady 

                Aleksandra Nowakowska 

 

Protokołowała: Izabela Gwit – Inspektor w Biurze Rady i Zarządu Powiatu w Żninie. 

 

Wersja audio – video obrad III sesji znajduje się w linku: https://powiatzninski.tv-

polska.eu/film/545699-iii-sesja-rady-powiatu-w-zninie---12-09-2024-r- 

 

 


